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ANKARAGÜCÜ 
Basın Sözcüsü 
Mehmet Şanal 
Gazeteciler 
Cemiyeti'ni 
ziyaret etti. 
Başkan Nazmi 
Bilgin, Başkan 
Vekili Savaş 
Kıratlı, Yö-
netim Kurulu 
Üyesi Güray 
Soysal, Seçici 
Kurul Üyesi Orhan Karadağ ve Basın Meclisi Üyesi Meti-
ner Erdem’in bulunduğu görüşmede, Türk basınının dünü 
ve bugünü konuşuldu. S.3’te

Ankaragücü, Gazeteciler 
Cemiyeti'ndeydi

CHP NIĞDE MILLETVEKILI ÖMER FETHI GÜRER: KREDI KARTI ILE ALIŞVERIŞ 
YAPARAK AY SONUNU GETIRMEYE ÇALIŞAN GENIŞ BIR YOKSUL KESIM VAR

CHP Niğde Milletvekili Ömer Fethi 
Gürer, bireysel kredi kart borçları-
nın 3,34 trilyon liraya yükseldiğini 
kaydederek “Kredi kartı ile alışve-
riş yaparak ay sonunu getirmeye 
çalışan geniş bir yoksul kesim 
var. Vatandaşların bireysel kredi 
ve kredi kartı borçlarının 19-26 
Temmuz haftasında 52,7 milyar 
lira daha artarak 3,34 trilyon liraya 
yükselmesi de bu sürecin bir gös-
tergesidir" dedi.

25 milyon SGK’lı çalışan ve 15 mil-
yon emeklinin açlık ve yoksulluk 
sınırı altında yaşadığını ifade eden 
Gürer, kredi kartı ile ay sonunu 
getirmeye çalışan bir kesimin oldu-
ğunu, bireysel kart borçlarının 3,34 
trilyon liraya yükseldiğini kaydetti. Gürer, şunları 
söyledi: “Bir avuç zenginin işleri hep iyi; zengin 
daha zengin, fakir daha fakir olduğu bu sistem-
de, iktidar planlama ve sorumluluktan uzak yö-

netim tarzıyla yoksulluğu derinleştiriyor. Bir aile-
de neredeyse çocuklar dahil herkes çalışıp evde 
tencerenin kaynamasına vesile oluyor. Ev kirası 
ve diğer farklı giderler nedeniyle emekli ve sabit 
gelirliler yetişemez duruma düşürüldü" S.3’te

TICARET Bakanlığı’nın sektör pay-
daşlarının talepleri doğrultusun-
da haftada bir gün kapalı olması-
na karar verdiği kuaför, berber ve 
güzellik salonlarının Ankara’da 
Pazar günü kapatılmasına tep-
kiler devam ediyor. Ankara’daki 
kuaför ve güzellik salonları Pazar 
günü kapalı olmak gerekçesiyle 

pek çok meslektaşının yaşadığı 
mağduriyeti Ulus’ta düzenlediği 
basın açıklamasıyla duyurdu. 
Kuaförler, Pazar günü kapalı 
olma halinin müşteri kayıplarına 
yol açtığını, işletmelerin kendi 
tercihe göre çalışma saatlerini ve 
günlerini belirlemesi gerektiğini 
talep etti. S.4’te

Başkentteki kuaför ve berberler 
pazar günü hizmet vermek istiyor

Şimşek: Enflasyonu 
düşürmede çok kararlıyız
HAZINE ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, 

enflasyonu düşürmede çok kararlı olduk-
larını belirterek, "Milletimizin şu anda kar-
şı karşıya olduğu sıkıntıları gidereceğiz, 
2025'te ilk rahatlamayı göreceğiz, 2025 
dezenflasyon yılı olacak ve dolayısıyla 
milletimiz sonuçlarını görecek, çektiğimiz 
sıkıntılara değecek." dedi. S.6’da

"Özlük haklarımın 
iadesini talep ediyorum"

Tunç: Sosyal medya
 şirketleri, Türkiye 

Cumhuriyeti kararlarına
 uymak zorundadır

GEZI tutuklusu Can Atalay, Silivri 
Cezaevi’nden TBMM Başkanı Numan 
Kurtulmuş’a faks göndererek Anayasa 
Mahkemesi’nin kararı doğrultusunda 
özlük haklarının iadesi ve tesisi için 
gerekli tüm işlemlerin yapılmasını talep 
etti. S.3’te

ADALET Bakanı Yılmaz Tunç, 
“Instagram’ın uymadığı hangi katalog 
suça giriyor?” sorusuna yanıt vermedi 
ve “Onu BTK ilgili şirkete bildirmiştir. 
Dolayısıyla onlarda o konuda savun-
malarını yapacaklardır. Eğer o içerikleri 
kaldırırlarsa zaten sorun ortadan kalkar” 
dedi. Tunç, “BTK’nın gerekçelerini ilgili 
sosyal medya şirketine tebliğ edilmiş 
durumda. Türkiye Cumhuriyeti bir hukuk 
devleti. Herkes kurallara uyacak. Sa-
vunma alınacak ve sosyal medya şirket-
leri de Türkiye Cumhuriyet kararlarına 
uymak zorundadır. Basın özgürlüğüne 
sonuna kadar varız ama bu yolla suç 
işlenmesinin önlenmesi de devletin bir 
görevidir." diye konuştu. S.5'te

TÜRKIYE A Milli Kadın 
Voleybol Takımı, Paris 
2024 Olimpiyat Oyunları 
çeyrek final maçında 
Çin'i 25-23, 21-25, 24-26, 
25-21 ve 12-15'lik set-
lerle 3-2 mağlup ederek 
olimpiyatlarda yarı fina-
le yükseldi. 

KARŞILAŞMAYI 42 sayıy-
la tamamlayan Melissa 
Vargas, galibiyette 
önemli rol oynadı.

Son Avrupa Şampiyonu 
apoleti ile Paris’e gelen 
A Milli Takım, yarı finale 
çıkarak bir ilki gerçek-
leştirdi. S.8’de

Nefes 
kesen 

karşılaşmada
Vargas 
yıldızlaştı

CAN ATALAY'DAN TBMM 
BAŞKANI KURTULMUŞ’A FAKS: 

"Çember 20"operasyonlarında 
aranan 4 bin 517 kişi yakalandı
IÇIŞLERI Bakanı 

Ali Yerlikaya, yurt 
genelinde son 5 günde 
aranan kişilere yönelik 
düzenlenen "Çember-20" 
operasyonlarında, çeşitli 
suçlardan aranan 4 bin 
517 firarinin yakalandığını 
bildirdi. S.5’te

Bireysel kredi kartı 
borçları 3,34 trilyon 
liraya yükseldi

E-ticarette yeni 
vergi düzenlemesi

E-TICARETTE yurt dışından sipariş edilen 
ve 30 euroyu aşmayan eşya ile bin 500 eu-
royu aşmayan ilaç cinsi eşyalar için vergi 
düzenlemesi yapıldı. Buna göre, Avrupa 
Birliği ülkelerinden doğrudan gelen ürün-
lerden yüzde 30, diğer ülkelerden gelen-
lerden ise yüzde 60 vergi alınacak. S.6’da

NAZ AKMAN

TARIM ve Orman Bakanlığı, 2024-
2025 av sezonunun Ege ve Marmara 
bölgelerinde 10 Ağustos'ta, Doğu 
Akdeniz, Batı Akdeniz, Iç Anadolu, 
Doğu Karadeniz ve Batı Karadeniz 
bölgelerinde 24 Ağustos'ta, Doğu 
Anadolu ve Güneydoğu Anadolu 
bölgelerinde 31 Ağustos'ta 
başlayacağını bildirdi. S.5’te

TARIHI mekânlar boş, turistik eşya satan dükkânlar 
kapalı. “Yok pahasına satıyoruz yine alıcı yok!” 
diyen esnaf, yaşanan ekonomik sıkıntı ile göçmen, 
sığınmacı ve mültecilere yönelik saldırgan 
tutumlardan olumsuz etkilendiklerine dikkat çekiyor.  
HELİN YILMAZ’IN HABERİ SAYFA 2’DE

YENİ AV SEZONU 
10 Ağustos'ta başlayacak 

Filenin Sultanları 
Çin’i devirdi
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NAZ AKMAN

TMMOB’un Adalet Nöbeti 
devam ediyor 
Türk Mühendis ve Mimar Odaları Birliği (TMMOB) ve bağlı 
odaların Gezi davası tutuklularının serbest bırakılması için baş-
lattığı “Adalet Nöbeti” 833 gündür devam ediyor. Nöbeti 14’üncü 
kez devralan TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası, tutuklular 
serbest bırakılan kadar Adalet Nöbetini sürdüreceklerini belirtti. 

Türkiye genelinde devam eden 
Adalet Nöbetleri halkın da 

desteğiyle giderek büyüyor. “Karanlık 
Gider Gezi Kalır” sloganıyla Mimarlar 
Odası Ankara Şubesi önünde başlatı-
lan Adalet Nöbeti odaların katılımıyla 
119 haftadır devam ediyor. Gezi Davası 
kapsamında tutuklanan TMMOB Yö-
netim Kurulu Üyesi Mücella Yapıcı ve 
Hakan Altınay’ın serbest bırakılmasının 
ardından hala tutuklu yargılanan ara-
larında Şehir Plancıları Odası İstanbul 
Şubesi eski başkanı Tayfun Kahraman 
ve Mimarlar Odası’nın Hukuk Müşaviri 
Can Atalay’ın da bulunduğu tutukluların 

özgürlüğüne kavuşması talebi yenilen-
di. 

Ankara Mimarlar Odası Genel 
Merkezi önünde gerçekleşen nöbeti 
14’üncü kez TMMOB Ziraat Mühen-
disleri Odası yönetimi tuttu. Nöbete 
katılan isimler arasında TMMOB Ziraat 
Mühendisleri Odası Genel Başka-
nı Baki Remzi Suiçmez, II. Başkan 
Mehtap Ercan Bilgen, Yönetim Kurulu 
Sayman Üye Yener Ataseven, Yönetim 
Kurulu üyesi Aslı İlgen, Yönetim Kurulu 
Yedek üyesi Hüseyin Fincan, Denetle-
me Kurulu Yedek üyesi Miktat Tarı ve 
M. Akif Erdayı, Genel Sekreter Bülent 
Torunbalcı, TMMOB Yönetim Kurulu 
üyesi Sefa Apaydın ve önceki dönem 
TMMOB Yönetim Kurulu üyesi Özden 
Güngör ile üyeler katıldı.

HELIN 
YILMAZ 
(BURSA) - 

Tarihi ve doğa-
sıyla ünlü yeşil 
Bursa, her geçen 
yıl daha da az 
turist ağırlıyor. 
Temmuzda, hafta 
sonlarında bile 
tarihi mekânlar 
boş, turistik eşya 
satan dükkânların 
ise kepenkleri 
kapalı kaldı. 

Irgandı Köprüsü, Bursa’da 
zanaatçıların geleneksel el 
sanatlarını satışa sunduğu 
ve 1442 yılında inşa edilmiş 
hem tarihi hem ticari bir yapı. 
Ancak alıcının en çok olacağı 
düşünülecek yaz aylarında 
ve hafta sonu günlerin-
de bile kimsenin alışveriş 
yapmamasına üzülen esnaf 
dükkânlarını açmıyor. 

Esnaf, bu düşüşün se-
beplerinden birini ekonomi 
olarak gösterse de ikinci 
sebebin ırkçılık olduğunu dü-
şünüyor. Bursa, 1 Temmuz’da 
Kayseri’de ülkemizde kalan 
yabancılara yönelik başlayan 
saldırıların ardından sokağa 
dökülen şehirlerden biriy-
di. Ancak esnaf, saldırgan 
ve ırkçı tavırlar sergilenen 
bu görünümden hiç hoşnut 
değil. Göçmen, sığınmacı ve 
mültecilere yönelik saldırgan 
tutumlar, sadece yabancı tu-
ristleri uzaklaştırıp ekonomiyi 
sarsmamış birçok dükkâna 
da kepenk kapattırmış. 

Antik Yeşil Ipek 
dükkânının müdürü, yerli ve 
yabancı turistin gelişinde 
düşüşün olduğunu, durumun 
gün geçtikçe kötüleştiğine 
dikkat çekip şunları söyledi:

“Burada tek Türk benim, 
ben de müdürüm. Çalışanları-
mın neredeyse hepsi yaban-
cı. Çünkü ben de yurtdışına 
gittiğimde, biri Türkçe ko-
nuştuğunda ya da Türkiye’yi 
bildiğinde oraya kendimi 
yakın hissediyorum. Ben de 
müşterim böyle olsun iste-
rim. Müşteri kendisini yakın 
hissetsin, buradan alışveriş 
yapsın. Ama ne oldu? Bizim 
insanımız hemen milliyetçili-
ği abarttı. Milliyetçilik kendi 
memleketinin menfaatini de 
düşünmek. Bizim, turistin 
gelmemesinden kârımız ne 
olacak?”   

Halıcı Derviş Usta ise yerli 
ve yabancı kimsenin artık 
alışveriş yapmadığını ancak 
giderlerinin her geçen gün 
artmasından yakınarak şöyle 
konuştu:

“Yok pahasına satıyoruz 
yine alıcı yok! 35 liraya ne-
rede şal alabilirsiniz? 1 Euro 
ediyor şimdi, daha ne kadar 

düşüre-
yim? Ama işyeri sahibi 
yine zam yapacak. Es-
kiden Ispanyol’u gelir-
di, Alman’ı gelirdi. Hiç 
kimse gelmiyor, gelen 
turistte de para kalma-
mış. Milletimiz, turisti 
görünce ‘Yine yabancı 
geldi’ diyor. Gelmezse 
ne yapacağız? Yerlide 
de para yok. Adam çıkıp 
evinden buraya gelemi-
yor ki bir şey alsın.”

600 yıllık Irgandı 
Köprüsü üzerinde açık 
tek takıcıya işlerin nasıl 
olduğunu sorduğumuz-
da, “Bugün bir tek ben 
açtım, ben de 14.00 gibi kapa-
tırım. Daha da kimse gelmez” 
dedi. 

Ailesi ile bir kafe işle-
ten göçmen bir kadın ise 
Bursa’da yaklaşık 10 yıldır 
yaşadığını bildirerek yaşanan 
değişimi şöyle aktardı:

“Önceden Bursa’ya çok 
fazla turist gelirdi. Tarihi 
yerleri, doğal güzellikleri gör-
meye gelenler olurdu. Ancak 
son zamanlarda turist sayısı 
ciddi şekilde düştü. Hem yerli 
hem de yabancı turistler gel-

mi-
yor. Esnaf olarak biz de bun-
dan çok etkilendik. Turistler 
geldiğinde işlerimiz canlanır-
dı, ama şimdi dükkânlar boş 
kalıyor. Ilk olarak ekonomik 
sıkıntılar büyük bir etken. 
Insanlar para harcayamıyor. 
Ikinci olarak da insanlar 
kendilerini güvende hisset-
mediklerinde buraya gelmek 
istemiyorlar. Bursa’da ya-
şayan yabancılar olarak biz 
de bu durumdan rahatsızız. 
Böyle giderse biz de bıraka-
cağız.”

Bursa’da esnaf kan ağlıyor…
Tarihi mekânlar boş, turistik eşya satan dükkânlar kapalı. “Yok pahasına satıyoruz yine 
alıcı yok!” diyen esnaf, yaşanan ekonomik sıkıntı ile göçmen, sığınmacı ve mültecilere 

yönelik saldırgan tutumlardan olumsuz etkilendiklerine dikkat çekiyor.  

 “Günlük milyonlarca liralık 
ekonomik kayıp söz konusu!”

ERİŞİM ENGELİNE TEPKİLER BÜYÜYOR:

Türkiye ve Instagram 
arasında artan gerilim 

sonrasında Bilgi Teknolojileri ve 
İletişim Kurumu (BTK) tarafından 
uygulanan erişim engeli sayısız 
kullanıcıyı zora soktu. Sosyal 
medya platformu Instagram geç-
tiğimiz cuma günü Türkiye gene-
linde erişime kapatılmıştı. Platforma hala erişim 
sağlanamazken, çok sayıda kullanıcı yaşadığı 
olumsuzlukların giderilmesini istiyor. Türkiye'de 
milyonlarca kullanıcısı bulunan Instagram'ın ne 
zaman açılacağı ise merak konusu.

Bazı kullanıcılar bu durumun kendilerini 
etkilemediğini ve diğer sosyal medya hesapla-
rına yöneldiklerini açıklasa da birçok kullanıcı 
Instagram'a uygulanan erişim engeline yönelik 
tepkisini çeşitli sosyal medya kanalları aracılığıy-
la dile getirmeye devam ediyor.

Konuyla alakalı açıklama yapan Ulaştırma ve 
Altyapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu, kaynakları 
ülke dışında olan ancak Türkiye’de temsilci-
leri bulunan platformların uyması gereken bir 
mevzuat olduğunu belirterek “Uyarılara rağmen 
dikkate almadıkları ‘katalog suçları’ dediğimiz bir 
çerçevemiz var, kendilerini uyardık ancak gerekli 
karşılığı alamadık. Bunun için erişim engeli getir-
dik. Kanunumuza uymayan tarafları yerine getir-
dikleri zaman biz de bu erişim engelini kaldırmış 
olacağız” ifadelerini kullanmıştı. 

USMEK BAŞKANI AYDIN: “HER IKI 
TARAF DA KAYBEDIYOR”
Uluslararası Sosyal Medya Kullanıcıları 

Derneği (USMEK) Başkanı İzzet Aydın, sosyal 
medya platformu Instagram’ın erişime kapa-
tılmasını değerlendirdi. Instagram’ın sosyal 
etkileşime aracılık etme dışında ticari hayat için 
de önemli bir platform olduğuna değinen Aydın, 
“Instagram’a erişim engelinin haklı yönleri olsa 
da birçok kişiyi ve sektörü olumsuz etkiliyor. 
Türkiye’de Instagram kullanıcılarının sayısı 60 
milyona yaklaştı. Otuz saati aşan aylık kullanım 
ile dünyada en çok Instagram kullanan ülke 
Türkiye. Instagram böyle devasa bir kullanıcı 
kitlesini bir anda kaybetti. Ancak bu kullanıcılar 
da günlük sosyal ve ticari etkileşimlerini kaybetti. 
Bu durumun sürdürülebilir tarafı yok. Her iki taraf 
da kaybediyor. Bu sebeple bir an önce orta yol 
bulunmalı” dedi.

“INSTAGRAM, TÜRKIYE ILE 
INATLAŞIYOR” 
Instagramın katalog suçlar içeren içerikleri 

göz ardı ettiğini; diğer yandan devlet otoritelerinin 
ve medya mecralarının paylaşımlarını gerekçe-
siz kaldırdığını anımsatan İzzet Aydın, şunları 
kaydetti: “Instagram, fikir hürriyeti veya düşünce 
özgürlüğü gibi kavramları göz ardı ederek, adeta 
Türk devleti ile inatlaşıyor. Türkiye, hassasiyetle-
rini Instagram temsilcisine iletti. Hükümetin makul 
beklentilerine karşı bir direniş gözlüyoruz. Burada 
kimin geri adım atması gerektiği tartışılabilir; 
ancak Türkiye’nin kanunlarını dikkate almamakta 
ısrar etmek hem platforma hem de kullanıcılara 
zarar veriyor. Instagram’ın kullanıcı beklentilerini 
dikkate alarak gerekli adımları atması gerekiyor.”

Aydın, Instagram’ın çatı şirketi Meta’nın, Türk 
kullanıcılarının mağduriyetini giderme sorumlulu-
ğunu da hatırlattı.

“GÜNLÜK MILYONLARCA LIRALIK 
EKONOMIK KAYIP OLUŞMAYA BAŞLADI”
Instagram’a erişim engelini kullanıcılar açısın-

dan da değerlendiren Aydın, uygulama üzerinden 
dijital pazarlama ve e-ticaret yoluyla geçimini 
sağlayan bireylerin de olduğunu hatırlatarak “Ins-
tagram, Türk kullanıcılar için salt bir sosyal med-
ya mecrası değil. Dijital pazarlama ve e-ticaret 
ekosistemi için bir gelir kaynağı ve potansiyel 
müşterilerle etkileşim alanı. Girişimcilerin sipariş 
aldığı, grafik tasarımcıların post tasarladığı, yö-
resel satıcıların ürünlerini sergilediği bir vitrinden 
bahsediyoruz. Şimdi burada siparişler kesildi, 

anlaşmalar sona erdi, reklamlar durdu. Günlük 
milyonlarca liralık ekonomik kayıp oluşmaya baş-
ladı. Bu kullanıcıların diğer sosyal platformlarda 
müşteri tabanı oluşturması çok zor ve çok zaman 
alacak bir süreç. Tüm bunları dikkate aldığımızda 
tarafların bir an önce anlaşması gerekiyor. Böyle-
ce kullanıcıların dolaylı veya doğrudan zararları-
na son verilmiş olacaktır” ifadelerini kullandı. 

THD BAŞKANI KILIÇ: 
“INSAN HAKKI IHLALIDIR”
Tüketici Hakları Derneği (THD) Genel Baş-

kanı Ergün Kılıç ise tüketicilerin bu durumdaki 
mağduriyetlerini dile getirerek, şunları söyledi; 
“İnstagrama erişim engeli, insan haklarından bilgi 
edinme hakkımıza ihlaldir. İletişimin kısıtlanma-
sının gerekçeleri yasalarla belirlenmeli. Yasalara 
aykırı durumlarla alakalı elbette kısıtlamalar 
olabilir ancak böylesi bir erişim engeli kabul 
edilebilir değil. Yine tüketicilerin ve satıcıların 
karşılıklı mağduriyetleri de söz konusu. Uygula-
ma üzerinden bir alışveriş yaptığınızı düşünün, 
yapmış olduğunuz alışverişin güncel durumunu 
bilmiyorsunuz. Ne yapacağınızı bilmiyorsunuz. 
Belki de hayati önem taşıyan sağlık ekipmanları 
satın aldınız, bekliyorsunuz, erişim olmadığından 
para iadesi de almanız mümkün değil. Erişim 
engeli, tüketiciler açısından pek çok mağduriyeti 
farklı noktalara taşıyor.”

“KISITLAMA, E-TICARETTE 1,9 MILYAR 
LIRALIK BIR HACMIN ETKILENMESINE 
YOL AÇABILIR!”
Tüketici Hakları Derneği olarak, uluslararası 

ticarette Türkiye’nin dünyayla rekabet etmesini 
isteyen bir duruşları olduğunu dile getiren Kılıç, 
“Bununla alakalı da e-ticaret gibi birtakım satış 
yöntemleri var. Bu alanda en çok kullanılan 
platformların başında Instagram geliyor. Ekono-
mistlerin tahminine göre Türkiye'de Instagram'a 
getirilen erişim kısıtlaması, e-ticarette günlük 1,9 
milyar liralık bir hacmin etkilenmesine yol açabilir. 
Bu da ticarette büyük bir kayıp anlamına geliyor. 
Pek çok firma kendileri için can suyu olabilecek 
bir paraya erişemeyecek, belki de iflas nokta-
sına gelenler olacak. Tüm bunlar çerçevesinde 
İnstagrama erişim engeli gibi bir durumun kabul 
edilmesi mümkün değil” dedi. 

“ÜLKENIN TÜM UNSURLARINI BIRDEN 
CEZALANDIRAN BU ANLAYIŞ DOĞRU 
DEĞIL”
Kılıç, daha önce Wattpad ve TikTok gibi plat-

formlara da erişim engeli getirildiğini hatırlatarak, 
“Yapay zekayla birlikte tüketiciler açısından sıkın-
tılı durumlar olabiliyor. Bu tür aldatma ve dolan-
dırıcılık olayları olduğu için çoğul bir anlayışla bu 
uygulamaların hepten kapatılıp erişim engeline 
tabi tutulması doğru değil. Eğer milli güvenliği 
sıkıntıya düşürecek bir problem varsa bu tartışı-
labilir ancak buna da karar verecek olan siyasi 
erk değil yasalardır. Çünkü biz Anayasa çerçe-
vesinde bir aradayız. Keyfi bir anlayışla yapılan 
bu düzenlemeleri doğru bulmuyorum. Hukuk 
otoriteleri bunun doğru olmadığını dile getiriyor. 
Gençlerin sosyal medyayı çok iyi kullanıp bunu 
sosyal alanda da projelendirdiklerini düşünüyo-
rum. Son dönemdeki birçok yasal düzenlemeye 
tepkilerini bu mecralardan dile getiriyorlar. Instag-
ramın kapatılması bu açılardan da doğru değil” 
ifadelerini kullandı.

Yöntemin ‘erişim yasağı’ olmaması gerektiğini 
dile getiren Kılıç, “Tüketici, satıcı ve sağlayıcıla-
rın; ülkenin tüm unsurlarını birden cezalandıran 
bu anlayış doğru değil. Toptancı yargıların kimse-
ye bir yarar sağlamayacağı aşikar” dedi.

NUR YILDIZ
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Atatürk’ün kızları 2024 Paris Olimpiyat 
Oyunları’nda destan yazmaya devam 

ediyor. 
Çeyrek finalde, dört kez Avrupa, iki kez 

olimpiyat şampiyonluğu edinen Çin’i zorlu 
mücadelenin ardından 3-2 yenerek olimpiyat 
oyunlarında ilk kez yarı  finale yükseldiler. 
Büyük baskı altında özveri ile oynayan kızlar, 
kazanmayı başararak ülkeyi yine sevince 
boğdu.

Son günlerde “devşirme” diye eleştirilen 
Melisa Vargas freni boşalmış kamyon gibi 
durdurulamıyor. Çin karşısında yine muhte-
şem oynayarak aldığı son derece kritik sayı-
larla o çevrelere gerekli yanıtı verdi. O nasıl 
havaya sıçramak, o nasıl önlenemez smaçlar 
öyle? Olimpiyat oyunlarında sayı rekoru kı-
rarak dünyaya kendini hayran bıraktı.  O artık 
bizden biri.

Vargas gibi son derece nitelikli ele sahip 
olursan her maça bir adım önde çıkarsın. 
Buna geriden gelip kazandığımız Hollanda ve 

Dominik Cumhuriyeti grup maçları ile çeyrek 
finalde Çin karşılaşmasında bir kez daha tanık 
olduk. Öyle bir anda sayı kazandırıyor ki,  
adeta maçı çeviriyor. İşte bu denli karakterli 
ve başarılı el Melisa Vargas. Artık bırakın şu 
ucube “devşirme”  sözcüğünü kullanmayı.  
Vargas’ı izlemenin keyfini yaşayın, kızlarla 
gururlanın      

Salt Melisa Vargas değil, kaptan Eda, 
Hande, Ebrar, Zehra, Meliha, Gizem, Derya, 
Elif, Aslı, Beyza, İlkin, Cansu  da son derece 
özveri ile oynayarak Çin’e parkeyi dar etti. 
İkinci setin başından maçın sonuna değin 

Derya’nın, Meliha’nın  oyuna inanılmaz 
katkısı ve sayıları yengide etkili oldu. Cansu, 
sakatlanana dek elinden geldiğince mücadele 
etti. Her maçın gizli kahramanı Gizem, yine 
yıldız gibi parladı.

Melisa Vargas ne denli takımın as oyuncu-
su ise Hande, Eda, Ebrar ve Zehra da  o denli 
vazgeçilmez eller. Onların parkede güven ve-
ren duruşu, yenilgiyi kabul etmeyen savaşımcı 
yapıları takımımızın en büyük güvencesi. 
Onları izlemek ayrı bir keyif, ayrı bir gurur.  

Başarıları ile ülkeye voleybolu sevdiren, 
her maçlarında ulusu ekran başına kilitleyen 

Atatürk’ün kızları bu kez de Paris’te dünya 
voleybolunun çok güçlü takımı Çin’i yene-
rek  olimpiyat oyunlarında ilk kez yarı finale 
yükseldi,  tarih yazdılar. Aslında, katıldıkları 
her turnuvada tarih yazıyorlar, inanılmazı 
başarıyorlar.

 Hollanda ve Dominik Cumhuriyeti’ni 
yenen, turnuvanın favorisi İtalya’ya yenile-
rek gruptan çıkan kızlar, grubunda üçte üçte 
yapan Çin’i yenerek çok bilmiş çevrelere de 
gereken mesajı verdi. Sırada İtalya- Sırbistan 
maçının kazananı ile 8 Ağustos’ta oynanacak 
yarı final maçı var. Umarım rakip grup maçla-
rında 3-0 yenildiğimiz İtalya olur. Zira onlarla 
görülecek hesabımız var.

Olimpiyat kürsüsüne çıkmayı garantileyen 
kızlar neden final oynamasın? Finale yükse-
lip, altın madalyayı Türkiye’ye getireceklerine 
inancımız sonsuz. Haydı kızlar, altın madalya-
ya iki maç kaldı. Siz başarırsınız. Türkiye,  8 
Ağustos Perşembe günü ekran başına.  

Durdurulamayan Melisa Vargas

EMEĞİN KÖŞESİNDEN...

  Şükrü KARAMAN                                            

Can Atalay'dan TBMM 
Başkanı Kurtulmuş’a faks: 

"Özlük haklarımın 
iadesini talep ediyorum"

ANKARA (ANKA)- Gezi tutuklusu 
Can Atalay, Silivri Cezaevi’nden TBMM 
Başkanı Numan Kurtulmuş’a faks gön-
dererek Anayasa Mahkemesi’nin kararı 
doğrultusunda özlük haklarının iadesi ve 
tesisi için gerekli tüm işlemlerin yapılma-
sını talep etti.

Anayasa Mahkemesi’nin milletve-
killiğinin düşürülmesiyle ilgili gerekçeli 
kararının ardından Can Atalay, Silivri 
Cezaevi’nden TBMM Başkanı Numan 
Kurtulmuş’a faks yolladı. Atalay, AYM’nin 
Resmi Gazete’de yayınlanan kararına 
göre milletvekilliğinin fiili durum yaratı-
larak düşürülmeye çalışılmasının yok 
hükmünde olduğu ve “hukuken var 
olmayan işlem ile ilgili karar verilmesine 
yer olmadığı" kararı verildiğini kaydetti. 
Atalay, özlük haklarının iadesi ve tesisi 
için gerekli tüm işlemlerin gerçekleştiril-
mesini talep etti.

Faksta şu ifadeler yer aldı:
“Anayasa Mahkemesinin 25.10.2023 

ve 21.12.2023 günlü kararları ile seçil-
me ve siyasi faaliyette bulunma hakkı 
ile kişi hürriyeti ve güvenliği haklarımın 
ihlal edildiğine karar verilmiştir. Ayrıca, 
Anayasa Mahkemesinin sözü geçen 
21.12.2023 günlü kararında Anayasa’nın 
148’nci Maddesinde düzenlenen bireysel 
başvuru haklarımın da ihlal edildiğine 
karar verilmiştir.

Her iki kararda da tespit edilen hak 
ihlallerinin ortadan kaldırılmasına yönelik 
olarak kararın bir örneğinin başvurucu-
nun yeniden yargılanmasına başlanması, 
mahkumiyet hükmünün infazının durdu-
rulması, ceza infaz kurumundan tahliye-
sinin sağlanması ve yeniden yapılacak 
yargılanmada durma kararı verilmesi 
hüküm altına alınmıştır.

Anayasa Mahkemesi, 01.08.2024 
günlü Resmi Gazete’de yayınlanan kararı 
ile Milletvekilliğinin fiili durum yaratılarak 
düşürülmeye çalışıldığını bu hususun yok 
hükmünde olduğunu tespit ederek , ‘hu-
kuken var olamayan işlem ile ilgili karar 
verilmesine’ yer olmadığı hükmetmiştir.

Anayasa Mahkemesinin sözü edilen 
son kararında hakkımda 'kesinleşmiş bir 
mahkumiyet kararının varlığını sürdür-
düğünün kabulü de mümkün değildir' 
saptamasını önemle dikkatinize sunmak 
isterim.

Özetle, açıklanan bu nedenlerle, 
TBMM’nin itibarının ve hukukunun daha 
fazla zarar görmemesi için gerekli tüm 
tedbirlerin alınmasını, Anayasa Mah-
kemesinin açık kararları doğrultusunda 
öncelikle özlük haklarımın iadesi ve tesisi 
için gerekli tüm işlemlerin gerçekleştiril-
mesini Anayasa’nın 2, 138, 153, 158’nci 
maddeleri uyarınca talep ederim.”

CHP’LI GÜRER: BIREYSEL KREDI KART BORÇLARI 3,34 TRILYON LIRAYA YÜKSELDI

"İktidar, vergide adaleti sağlayamadığı 
gibi emeğin karşılığını da vermiyor"

ANKARA (ANKA)- CHP 
Niğde Milletvekili Ömer Fethi 
Gürer, bireysel kredi kart 
borçlarının 3,34 trilyon liraya 
yükseldiğini kaydederek “Kredi 
kartı ile alışveriş yaparak ay 
sonunu getirmeye çalışan 
geniş bir yoksul kesim var. 
Vatandaşların bireysel kredi 
ve kredi kartı borçlarının 19-
26 Temmuz haftasında 52,7 
milyar lira daha artarak 3,34 
trilyon liraya yükselmesi de bu 
sürecin bir göstergesidir" dedi.

CHP Niğde Milletvekili 
Ömer Fethi Gürer, bireysel 
kredi kart borçlarıyla ilgili ya-
zılı açıklama yaptı. 25 milyon 
SGK’lı çalışan ve 15 milyon 
emeklinin açlık ve yoksulluk 
sınırı altında yaşadığını ifade 
eden Gürer, kredi kartı ile ay 
sonunu getirmeye çalışan bir 
kesimin olduğunu, bireysel 
kart borçlarının 3,34 trilyon 
liraya yükseldiğini kaydetti. 
Gürer, şunları söyledi:

"Ekonominin bozuk oldu-
ğunu söylediğimizde sokakta 
otomobiller ve evler konu 
edilip lüks lokantalarda yapı-
lan tüketimler öne çıkarılıyor. 
Oysa ülkede derinleşen bir 
yoksulluk var. Emeklilerin, 
sabit ve dar gelirlilerin, asgari 
ücretlilerin yaşam koşulları 
daraldı. Tüketim alışkanlıkları 
değişti. Marketlerde fiyatlarına 
göre müşteri ayrımı oluştu. 
Çarşı ve pazarlarda hesap 
yaparak alışveriş yapılır oldu. 
Bu bağlamda, elde kalan kredi 

kartı ile alışveriş yaparak ay 
sonunu getirmeye çalışan 
geniş bir yoksul kesim var. 
Vatandaşların bireysel kredi 
ve kredi kartı borçlarının 19-
26 Temmuz haftasında 52,7 
milyar lira daha artarak 3,34 
trilyon liraya yükselmesi de 
bu sürecin bir göstergesidir. 
BDDK’nın verilerine göre, bu 
yılın ilk yarısında vatandaşlar 
bankalara 226,7 milyar lirası 
tüketici kredileri, 150,7 milyar 
lirası da kredi kartı borçları 
olmak üzere toplam 377,8 
milyar lira faiz ödemesi yaptı-
lar. Faiz ödemelerine rağmen 
borçlanmanın devam etmesi, 
çaresizliğin bir işaretidir.

 Kredi kartı ve kredi ile 
ayakta duran kesimlerin 
yanında, ülkemizde banka 
mevduatları dikkate alınarak 
yapılan değerlendirmede, 
mevduatın yüzde 75.5'inin, 
varlığı milyon üzerinde olan-
lara ait olduğu görülüyor. Bir 
yanda zamlar ve vergilerle ar-
tan yaşam pahalılığı ile sorun 
yaşayanlar, ki bunlar çoğun-
luğu oluşturuyor, diğer yanda 
sistemden fayda sağlayanların 
varlığı belirginleşiyor. Yüksek 
faiz, parası olanlar için ek gelir 
kapısı durumunda."

“İKTİDAR, 
VERGİDE ADALETİ 
SAĞLAYAMADIĞI GİBİ 
EMEĞİN KARŞILIĞINI 
DA VERMİYOR"
Gürer, 25 milyon SGK’lı 

çalışan ve 15 milyon 

emeklinin açlık ve yoksulluk 
sınırları altında yaşamak 
zorunda bırakıldığını dile 
getirdi. İktidarın zengini 
koruduğunu ve vergide 
adaleti sağlamadığını ifade 
eden Gürer, bu yıl tarımsal 
ürünlerde düşük alım 
fiyatlarının belirlenmesi ile 
çiftçilerin de mağdur edildiğini 
söyleyerek şöyle devam etti:

"25 milyon SGK'lıdan 
asgari ücretle çalışanlar ile 
en düşük maaşı 12.500 TL 
olan 15 milyon emekli, açlık 
ve yoksulluk sınırının altında 
yaşamak zorunda bırakılıyor. 
Azınlık olan zenginleri koruyan 
siyasi iktidar, vergide adalet 
sağlamadığı gibi emeğin kar-
şılığı olan ücreti de vermiyor. 
Bu yıl, kamunun alım yaptığı 
tarımsal ürünlerde düşük alım 
fiyatları belirleyerek çiftçileri 
de mağdur etti.

Bir avuç zenginin işleri 
hep iyi; zengin daha zengin, 
fakir daha fakir olduğu bu 
sistemde, iktidar planlama 
ve sorumluluktan uzak 
yönetim tarzıyla yoksulluğu 
derinleştiriyor. Bir ailede 
neredeyse çocuklar dahil 
herkes çalışıp evde tencerenin 
kaynamasına vesile oluyor. Ev 
kirası ve diğer farklı giderler 
nedeniyle emekli ve sabit 
gelirliler yetişemez duruma 
düşürüldü"

Yerli yatırımcıların elindeki 
hisse senetlerinin değerinin 
temmuz sonu itibarıyla 3 

trilyon 660 milyar, yabancı 
yatırımcıların ise 2 trilyon 281 
milyar lira olduğunu söyleyen 
Gürer, şunları kaydetti:

 "Bankalardaki yurt içi 
yerleşiklere ait TL ve döviz 
cinsinden tüm mevduatlar, bu 
yılın ilk altı aylık döneminde 1 
trilyon 441 milyar lira artarak 
15 trilyon 226 milyar liraya 
yükseldi. Yılın ilk altı ayında, 1 
milyon lira ve üzerinde mevdu-
at bulunan hesap sayısı 244 
bin adet arttı ve milyonerlerin 
2023 yılı sonunda yüzde 75 
olan toplam mevduat içerisin-
deki payı, haziran ayı sonunda 
yüzde 75,5'e kadar yükseldi. 
Borsa İstanbul’da işlem gören 
ve yurt içi yerleşiklere ait 

olan hisse senetlerinin yüzde 
86,7’si, içerisinde 1 milyon lira 
ve üzerinde portföy bulunan 
244 bin hesap tarafından 
kontrol ediliyor. Temmuz 2024 
sonu itibarıyla, 7 milyon 458 
bin yatırımcının hisse senedi 
hesabı bulunuyor. Bu hesap-
ların 7 milyon 428 bini yerli ya-
tırımcılara, 30 bini ise yabancı 
yatırımcılara ait. Yerli yatırım-
cıların elindeki hisse senet-
lerinin değeri temmuz sonu 
itibarıyla 3 trilyon 660 milyar 
lira, yabancıların portföyü ise 
2 trilyon 281 milyar lira olarak 
hesaplandı. Milyonerlerde, 
yerli yatırımcılara ait hisse 
senetlerinin yüzde 86,7’sine 
sahip bulunuyor.”

HABER MERKEZİ- An-
karagücü Basın Sözcüsü 
Mehmet Şanal Gazeteciler 
Cemiyeti'ni ziyaret etti. Baş-
kan Nazmi Bilgin, Başkan 
Vekili Savaş Kıratlı, Yönetim 
Kurulu Üyesi Güray Soysal, 
Seçici Kurul Üyesi Orhan 
Karadağ ve Basın Meclisi 
Üyesi Metiner Erdem’in 
bulunduğu görüşmede, Türk 
basınının dünü ve bugünü 
konuşuldu.

Şanal'a Cemiyet bina-
sını ve 24 Saat Gazetesi'ni 
tanıtan Bilgin, "Kendi 
ayakları üzerinde duran bir 
kuruluşuz. 45 yıldır çıkan 
24 Saat Gazetemizi çağa 
uydurarak internet gazetesi 
olarak yayınlamaya devam 
ediyoruz. Avrupa Birliği ile 
basın özgürlüğü için çeşitli 
projeler yürütüyoruz.

Basın Evi'nde bulunan 
stüdyomuzla, ekipmanı-

mızla, eğitimlerimizle işsiz 
gazetecilere destek oluyo-
ruz. Mobil Basın Evimiz ile 
felaket, savaş gibi olağa-
nüstü durumlarda bölgedeki 
basın mensuplarına yardıma 
gidiyoruz. Deprem döne-
minde Adıyaman, Hatay gibi 
birçok şehre gittik. Bunun 
gibi kriz zamanlarında Mobil 
Basın Evi'yle gazetecilere 
jeneratör, kamera, internet, 
fotoğraf makinesi gibi ihtiyaç 
duyabilecekleri her şeyi sağ-
lamaya çalışıyoruz" dedi.

Medya ile yakın ilişkileri 
olduğunu ve her zaman des-
teklediklerini aktaran Şanal, 
"Basınla sürekli bir aradayız. 
İş dünyası olarak medya 
sektörünü her zaman des-
tekliyoruz. İnternet furyası 
ile yıkılmaya yüz tutan basılı 
gazetelere destek olmaya 
çalışıyoruz" diye konuştu.

Ankaragücü, Gazeteciler Cemiyeti'ndeydi

ANKARA (AA)- Ulaştırma 
ve Altyapı Bakanı Uraloğlu, 
"Bu trenimiz gidiş istika-
metinde Elazığ'da, dönüş 
istikametinde de Sivas'ta mola 
vererek oralardaki turistik ve 
ticari destinasyonlara da katkı 
sağlayacak." dedi.

Ulaştırma ve Altyapı Baka-
nı Abdulkadir Uraloğlu, Ankara 
Garı'nda düzenlenen "Tu-
ristik Tatvan Treni Uğurlama 
Töreni"nde yaptığı konuşma-
da, söz konusu seferin ikinci 
kez yapıldığını söyledi.

Turistik tren seferlerinin 
Doğu Ekspresi'yle başladığını 

anımsatan Uraloğlu, Doğu 
Ekspresi'nin büyük ilgili gördü-
ğünü, sanatçılar ve gezginle-
rin de bu hatta seyahat ettiğini 
vurguladı.

Uraloğlu, Bitlis ve 
Diyarbakır'dan da turistik se-
ferlerle ilgili talepler geldiğine 
dikkati çekerek, şu ifadeleri 
kullandı:

"Ankara-Diyarbakır rotası-
nı ve Ankara-Tatvan seferlerini 
2024'te rotalarımıza ekledik. 
Yine aynı şekilde Kars'la 
Erzurum arasında bir bölgesel 
yolcu treni hizmete sunduk. 
Ankara-Çankırı arasında 

Turistik Tuz Ekspresi trenini 
hayata geçirdik. Özellikle 
Diyarbakır trenimiz biraz sınır-
larımızın ötesine aştı ve Time 
dergisine konu oldu."

Konya-Adana arasındaki 
Toros, Zonguldak-Kara-
bük arasındaki Karadeniz 
ekspresleri ile Pamukkale 
Ekspresi'ne yönelik de plan-
lama yapacaklarının altını 
çizen Uraloğlu, Ege Ekspresi 
ile Göller Ekspresi'ni yabancı 
misafirler için zenginleştire-
ceklerini kaydetti.

Uraloğlu, turistik Tatvan 
seferlerine ilginin artacağını 

düşündüklerini belirterek, şu 
değerlendirmede bulundu:

"Ankara'dan Tatvan'a 1262 
kilometrelik bir güzergah için 
yola çıkılacak. Güzergahta 
28 saatlik keyifle sürecek bir 
yolculuktan bahsediyoruz. Bu 
trenimiz gidiş istikametinde 
Elazığ'da, dönüş istikametin-
de de Sivas'ta mola vererek 
oralardaki turistik ve ticari 
destinasyonlara da katkı 
sağlayacak. Toplam 160 kişilik 
bir kapasitemiz söz konusu. 
Yarın akşam saatlerinde treni-
miz Tatvan'a ulaşmış olacak. 
Yolculuğun ilk etabı böylece 

tamamlanmış olacak. Cuma 
günü de yine Tatvan'dan yola 
çıkarak cumartesi günü öğle 
saatlerinde burada olacak."

Sadece ülke içinde tren 
hatları olmadığına dikkati 
çeken Uraloğlu, "Bizim aynı 
zamanda İstanbul-Sofya 
arasında devam eden bir 
yolcu trenimiz var. Geçmişte 
Gürcistan ve Azerbaycan 
arasında da vardı. Umuyorum 
ki Gürcistan ve Azerbaycan 
arasında da Kars'tan böyle 
bir tren talebi olacak ve biz 
de bunu planlamış olacağız." 
dedi.

Turistik Tatvan Treni ikinci seferine başladı
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BULMACANIN ÇÖZÜMÜ

Süreyya Oral’ın objektifinden bir zamanlar...

BİR ZAMANLAR DAMGA 
DOLANDIRICILIĞI VARDI

Bir zamanlar polisi 
uğraştıran dolandırıcılık 
olaylarından biriydi  lastik 
damga dolandırıcılığı… 
Bugünlerde gelişen teknoloji 
ile bu damgaların kullanılan 
bir sistem olduğunu düşün-
müyorum.. Ama geçmişte bu 
işi yapanlar vardı.. Amaçları 
da bu damgaları ve bunlarla 
damgaladıkları evraklarla 
bağış toplamaktı.

Damganın üzerinde yaza-
na göre bu damgalar bir yere 
yapılması düşünülen hayali 
bir camii için toplanılması 
düşünülen parayla ilgili…

Bunun yanı sıra sağlık 
sorunu  olan bir  hayali kişi 
içinde bu şekilde bastırılan 
damgalar ile bağış toplandığı 
oluyordu…Bazen kurumlar-
da bu şekilde kullanlıyordu..

Anadolu insanının bir 
kuruma  olan borcunu 
öderken görmek istediği tek 
şey vardı.. O da  üzerinde 
“ödendi” yazan damgaydı… 
Damgaya karşı vatandaşın 
böyle duyarlı ve güvenli 
oluşu  bu işin dolandırıcılı-
ğını yapanlar için en büyük 
referanstı….Çünkü kağıt 
üzerinde damgayı görenlerin 
aklına hiçbir zaman dolandı-
rıldıkları gelmiyordu.

Ankara Kuaförler ve 
Güzellik Uzmanları Da-
yanışma Derneği, Tica-
ret Bakanlığı’nın haftada 
bir gün kapatma uygula-
masını devreye koyması 
sonrası Pazar günleri 
kapatılması kararlaştırı-
lan kuaförlerin yaşadığı 
mağduriyeti “Kuaför-
ler burada federasyon 
nerede” sloganıyla dile 
getirdi. 

Ticaret Bakanlığı’nın 
sektör paydaşlarının 
talepleri doğrultusunda 
haftada bir gün kapalı 
olmasına karar verdi-
ği kuaför, berber ve 
güzellik salonlarının 
Ankara’da Pazar günü 
kapatılmasına tepkiler 
devam ediyor. Anka-
ra’daki kuaför ve güzel-
lik salonları Pazar günü 
kapalı olmak gerekçe-
siyle pek çok meslekta-
şının yaşadığı mağduri-
yeti Ulus’ta düzenlediği 
basın açıklamasıyla 
duyurdu. Kuaförler, 
Pazar günü kapalı olma 
halinin müşteri kayıpla-
rına yol açtığını, işlet-
melerin kendi tercihe 
göre çalışma saatlerini 
ve günlerini belirlemesi 
gerektiğini talep etti. 

“HAFTALIK 
İZİN GÜNÜ 
İŞLETMELERİN 
TERCİHİNE 
BIRAKILMALI”
Topluluk adına basın 

açıklaması yapan Anka-

ra Kuaförler ve Güzellik 
Uzmanları Dayanışma 
Derneği Başkanı Hesna 
Korgan, “Bu konu sade-
ce Ankara kuaförlerinin 
değil tüm Türkiye kuaför 
ve güzellik uzmanlarının 
ortak sorunudur. Bu 
sistemin devam etme-
si kaçak çalışmaların 
artması ve devletin ciddi 
vergi kayıplarına uğra-
masına neden olacaktır. 
Kuaförlerin Pazar günü 
açık kalması hem esna-
fın hem de müşterilerin 
beklentilerini karşılaya-
cak şekilde düzenlenme-
si gerekmektedir. İşlet-
melerin kendi tercihine 
göre çalışma saatlerini 
ve günlerini belirleye-
bilmeleri hizmet kalite-

sini artıracak ekonomik 
canlılığı koruyacaktır. 
Esnafımızın ve müşte-
rilerimizin nazarında iş 
yerlerimizi devlet kapattı 
gibi yanlış bir algı oluş-
masına sebep olan  bu 
durumun oda yönetici-
leri ve bizi temsil eden 
federasyonun hatalı 
talebinden kaynaklan-
dığını ve Ticaret Bakanı 
Ömer Bolat’ın bu yanlışı 
düzelteceğine, kararı 
iptal edeceğine olan 
inancımız tamdır” dedi. 

“EKONOMİK 
KAYIPLARA YOL 
AÇIYOR”
Korgan ayrıca mesle-

ğe ilişkin sorunların gö-
zardı edildiğini de ifade 
ederek, “Son günlerde 

ülke gündeminde yer tu-
tan kuaförler Salı mı ka-
panmalı Pazar günü mü 
tartışması, mesleğimizi 
temsil eden başkanları-
mız tarafından yeterince 
değerlendirilmeden 
vali ve ticaret bakanı-
na sunulmuştur. Pazar 
günleri kapanma zorun-
luluğu pek çok kuaförün 
ciddi ekonomik kayıp-
lar yaşamasına neden 
olmuş ayrıca işletme-
lerin ayakta durmasını 
tehdit eden durumlarla 
karşı karşıya kalması-
na da neden olacaktır. 
Bu uygulama sadece 
işletme sahiplerini değil 
aynı zamanda personeli-
mizi de olumsuz etki-
lemektedir. Gelir kaybı 

çalışanların maaşlarını, 
kira ve fatura giderlerini, 
sigorta primlerini düzen-
li ödememesi durumu-
nu ortaya çıkaracak ve 
mağduriyeti büyütecek-
tir. Mesleğimizin stajyer 
ve çıraklık sigortasının 
sayılması 9000 iş günü 
olan emeklilik prim gün 
sayımızın 7200’e düşü-
rülmesi, KDV oranımızın 
yüzde 20’den 8’e düşü-
rülmesi, tüm meslektaş-
larımızın hak etmiş ol-
duğu yıpranma payının 
uygulanmıyor oluşu gibi 
çok daha ciddi sorun-
larımız varken dikkatler 
Salı mı yoksa Pazar 
mı kapanmalı kısmına 
yoğunlaşmış durumda” 
diye konuştu. 

Mahalle konserleriyle 
Mamak’ta yaz 

akşamları bir başka

Gölbaşı Mogan Gölü’nde yosun ve atıklar toplanıyor
HABER MERKEZİ- Gölbaşı 

Belediyesi ile Ankara Büyükşe-
hir Belediyesi işbirliğiyle Mogan 
Gölü’nde başlatılan temizlik 
çalışmalarında, su yüzeyin-
deki müsilaj, yosun ve atıklar 
temizlik araçları tarafından 
toplanıyor.

Ankara ve Gölbaşı’nın 
yeşille mavinin buluştuğu, en 
gözde dinlenme ve gezi alan-
larından olan Mogan Gölü’nde 
temizlik çalışmaları hız kesmi-
yor. Çevre, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakanlığı Tabiat 
Varlıklarını Koruma Genel 
Müdürlüğü’nün bilgisi dâhilinde 
Ankara Büyükşehir Belediyesi 
ve Gölbaşı Belediyesi ekipleri 
tarafından başlatılan temizlik 
çalışmalarında, su yüzeyin-
deki atıklar, müsilaj, yosunlar, 
yabani otlar, temizlik araçları 
tarafından toplanıyor. Mogan 
Gölü’nün eski haline kavuşma-
sı için yoğun mesai harcanan 

çalış-
maların kısa sürede bitirilmesi 
hedefleniyor.

Çalışmalarla, hem Mo-
gan Gölü'nün ekosistemini 
korumak hem de ziyaretçilere 
daha temiz bir ortam sunmak 
amaçlanıyor.

“MOGAN GÖLÜ'NÜ 
HEP BİRLİKTE 
KORUYACAĞIZ 
VE GELECEĞE 
TAŞIYACAĞIZ”
Gölbaşı Belediye Başka-

nı Yakup Odabaşı, yapılan 
çalışmalarla ilgili "Mogan Gölü 

sadece bir göl değil, aynı 
zamanda ilçemizin simgesi. 
Bu nedenle gölümüzü temizle-
mek ve gelecek nesillere daha 
yaşanabilir bir çevre bırakmak 
boynumuzun borcu. Çalışma-
larımız kapsamında göldeki 
müsilaj, yosunlar, atıklar 
alınıyor ve kıyı düzenlemesi 

yapılıyor. Başlattığımız temizlik 
çalışmaları, sadece gölümüzün 
değil, aynı zamanda bölgenin 
ekosisteminin korunmasına da 
katkı sağlayacaktır. Vatandaş-
larımızın da bu konuda duyarlı 
olmalarını ve çevre temizliği 
konusunda destek vermelerini 
rica ediyoruz. Mogan Gölü'nü 

hep birlikte koruyacağız ve 
geleceğe taşıyacağız.” dedi.

Gölbaşı Belediyesi yetkilile-
ri, bölgedeki temizlik çalışma-
larının aralıksız olarak devam 
edeceğini, Mogan Gölü'nün 
doğal güzelliğinin korunması 
için gerekli önlemlerin alınaca-
ğını belirtti.

HABER MERKEZİ- Mamak Belediyesi yaz 
tatilini evlerinde geçiren Mamaklılara unutulmaz 
yaz eğlenceleri sunmaya devam ediyor. Kaza-
kistan-Türkiye Dostluk Parkı’nda gerçekleşen 
“Mahallemde Hayat Var” yaz konserleri etkinliği 
vatandaşların yoğun ilgisiyle karşılandı.

MÜZİK VE EĞLENCE BİR ARADA
Yaz tatili boyunca eğlenceyi Mamak’ın farklı 

mahallelerinde düzenlediği etkinliklerle vatan-
daşların ayağına götüren Mamak Belediyesi, 
tatili evinde geçiren yurttaşları bir araya getire-
rek unutulmayacak bir akşam daha yaşattı. Ka-
zakistan-Türkiye Dostluk Parkı’ında düzenlenen 
etkinlikte Mamak Belediyesi Bando Takımı şarkı 
ve marşlarla kalabalığı coştururken, asırlardır 
eskimeyen ve her yaştan izleyiciyi kahkahaya 
boğan Hacivat-Karagöz gösterisi büyük ilgi 
gördü. Ankara oyun havaları ve seğmenlere 
eşlik ederek kendini müziğe kaptıran yüzlerce 
Mamaklı keyifli bir akşam yaşadı.

MAHALLE KÜLTÜRÜNÜ YAŞATIYOR
“Mahallemde Hayat Var” yaz konserleri kap-

samında Kazakistan-Türkiye Dostluk Park’ında 
düzenlenen etkinliğe vatandaşlar büyük ilgi 
gösterdi. Mahalle sakinlerinin bir araya gelme-
sine ve kaynaşmasına önemli katkılar sunan 
etkinlik, çeşitli yarışma ve oyunlarla muhteşem 
bir atmosfer oluşturdu. Komşuluk ilişkileri ve 
toplumsal bağları güçlendirmeyi amaçlayan ve 
Mamak’ın her mahallesini müzikle şenlendiren 
etkinliklere Mamak Belediye Başkanı Veli Gün-
düz Şahin de katıldı. Vatandaşlarla sohbet eden 
ve fotoğraf çektirme isteklerini geri çevirmeyen 
Şahin’e özellikle çocukların ilgisi büyüktü. “Ma-
hallemde Hayat Var” yaz konserleri, Mamak’ın 
64 mahallesinde müzik ve eğlenceyi vatandaş-
larla buluşturmaya devam edecek.

Keçiören Belediyesi'nden 
temizlik seferberliği

HABER MERKEZİ- Keçiören Belediyesi ilçe 
genelinde birçok farklı noktada kapsamlı temiz-
lik çalışması sürdürüyor. Temizlik İşleri Müdür-
lüğü ekipleri tarafından 16 mahallede 100 farklı 
noktada yürütülen temizlik çalışmaları koordineli 
şekilde devam ediyor. Bir yandan günlük temiz-
lik faaliyetlerine 
yürüten ekipler 
bir yandan da 
belirlenen prog-
ram dâhilinde 
mahallelerde 
detaylı temizlik 
çalışması yapı-
yor. Bu kapsam-
da caddelerden 
sokaklara, 
kaldırımlardan 
çöp koyma alanlarına kadar ilçenin dört bir 
tarafı süpürülüp yıkanıyor. Sağlıklı bir kent ve 
temiz çevre için yoğun mesai harcayan ekipler 
sokakları tazyikli suyla yıkayarak pırıl pırıl hale 
getiriyor.

DAHA TEMİZ KEÇİÖREN
Koordineli bir şekilde mahallelerde detaylı 

temizlik çalışması gerçekleştirdiklerini belirten 
Keçiören Belediye Başkanı Dr. Mesut Özarslan, 
"Daha temiz bir Keçiören için ilçede yoğun bir 
temizlik seferberliği yürütüyoruz. Tüm mahal-
leler sokak sokak süpürülüp yıkanıyor. Vatan-
daşlarımıza daha temiz ve sağlıklı bir çevre 
sunabilmek adına çalışmalarımızı tüm hızıyla 
sürdüreceğiz” dedi.

Başkentteki kuaförler Pazar 
günü yasağının kalkmasını istiyor 

NAZ AKMAN
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Adalet Bakanı Tunç, Instagram’ın hangi ''katalog suç'' nedeniyle kapatıldığına yanıt vermedi: 

ANKARA (ANKA)-  
Adalet Bakanı Yılmaz 
Tunç, “Instagram’ın 
uymadığı hangi 
katalog suça giri-
yor?” sorusuna yanıt 
vermedi ve “Onu 
BTK ilgili şirkete bil-
dirmiştir. Dolayısıyla 
onlarda o konuda 
savunmalarını ya-
pacaklardır. Eğer o 
içerikleri kaldırırlarsa 
zaten sorun ortadan 
kalkar” dedi.

Adalet Bakanı 
Yılmaz Tunç, bir 
toplantının ardın-
dan gündeme ilişkin 
gazetecilerin sorula-
rını yanıtladı. Ünye 
Cumhuriyet Savcısı 
Mücahit Şamil Koca 
ve ailesine yönelik 
saldırıyı bir kez daha 
kınadığını ifade eden 
Tunç, olayla ilgili 
soruşturmada bir 
kişinin tutuklandığını 
açıkladı ve "Özellikle 
sosyal medya ve bazı 
basın yayın kuruluş-
larında olay farklı 
anlatıldı. Baştan teyit 
etmeden tek taraflı 
şekilde olayı sun-
mamak gerekiyor. 
Doğruluğunu tespit 

edip ona göre yayın 
yapmak gerekiyor. 
Sonradan özür dile-
mek zorunda kalını-
yor. Basın açısından 
tatsız bir durum" 
dedi.

Bilgi Teknolo-
jileri ve İletişim 
Kurumu'nun (BTK) 
Instagram’ı kapatma-
sı konusunda konu-
şan Tunç, "Kanunda 
sayılan katalog suç-
larla ilgili internet or-
tamında bir yayın söz 
konusu olduğunda 
bu yayını durdurma 
yetkisi BTK’ye veril-
miş bir yetkidir. Bunu 
hangi gerekçeyle 
aldığını ilgili sosyal 
medya kuruluşuna 
bildiriyor. Öncelikle 
bu yayının çıkarması 
talebinde bulunuyor 
çıkarmadığı takdirde 
de yayını durdurma 
yetkisi var" dedi.

Tunç, şunları 
söyledi:

“BTK’nın gerek-
çelerini ilgili sosyal 
medya şirketine teb-
liğ edilmiş durumda. 
Türkiye Cumhuriyeti 
bir hukuk devleti. 
Herkes kurallara uya-

cak. Hiç kimsenin bir 
ayrıcalığı yok. Ulaş-
tırma Bakanımızın da 
yaptığı açıklamalara 
göre henüz bu ya-
yınların açık olduğu 
ve Instagram’ın da 
bu yüzden açılma 
gibi bir hususunun 
olmadığı söylendi. 
Savunma alınacak 
ve sosyal medya 
şirketleri de Türkiye 
Cumhuriyet kararları-
na uymak zorundadır. 
Basın özgürlüğüne 
sonuna kadar varız 
ama bu yolla suç 
işlenmesinin önlen-
mesi de devletin bir 
görevidir."

"EĞER O 
İÇERİKLERİ 
KALDIRIRLARSA 
ZATEN SORUN 
ORTADAN 
KALKAR"
Bir gazetecinin, 

Instagram’ın kapa-
tılmasına ilişkin Cum-
hurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan'ın 
sözlerini hatırlatarak, 
''hangi katalog suçla-
ra'' girdiğini sorması 
üzerine de şunları 
söyledi:

"Orada sayın 
Cumhurbaşkanımızın 
ifade ettiği husus 
çok önemli. Özellikle 
Heniyye’nin öldü-
rülmesi konusunda 
başsağlığı dileyen 
vatandaşlarımızın 
paylaşımlarına engel 
konuldu. Bu basın 
özgürlüğüne sığar 
mı? Eğer siz sosyal 
medya şirketleri 
olarak bazı payla-
şımlara izin verecek 
bazı paylaşımlara 
izin vermeyecekse-
niz o zaman özgür 
bir ortam değilsiniz 
demektir. Dolayısıyla 
eğer siz basın özgür-
lüğüne inanıyorsanız, 
sansüre karşıyım 

diyorsanız o zaman 
o paylaşımların 
engellenmesine de 
karşı çıkmanız lazım. 
Dolayısıyla Türkiye 
Cumhuriyeti Dev-
leti vatandaşlarının 
hassasiyetine uygun 
yayın yapmak duru-
mundasınız. Siz bir 
sosyal medya şirketi 
olarak burada hizmet 
verirken bir kazanç 
sağlıyorsunuz, bu-
nun vergisini vermek 
zorundasınız bu bir. 
Bu hizmeti verirken 
neden yararlanıyor-
sunuz? Türkiye Cum-
huriyeti Devleti’nin 
size sunduğu imkan-
lardan faydalanıyor-
sunuz; uydusundan, 

kablosundan yararla-
nıyorsunuz. Burada 
verdiğiniz hizmet 
sonucunda da benim 
kurallarım geçerli 
derseniz o zaman 
herkesin kurallarının 
geçerli olduğu bir 
yerde hukuk devle-
tinden bahsetmek 
mümkün olabilir mi? 
Hangi katalog suç 
olduğunu BTK ilgili 
şirkete bildirmiştir. 
Dolayısıyla onlarda 
o konuda savunma-
larını yapacaklardır. 
Eğer o içerikleri kal-
dırırlarsa zaten sorun 
ortadan kalkar."

"BTK'nın yayın durdurma 
yetkisi var"

Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanı Işıkhan:

“Taksitli ödeme 
talebinde bulunan 
belediyeler oldu”

ANKARA (AA) - Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanı Vedat Işıkhan, belediyelerin 
SGK borcuna ilişkin, "Belediyelerden yapılan-
dırma, taksit yapma gibi seçenekler doğrul-
tusunda bize başvurular oldu. Sayının gün 
geçtikçe artacağını düşünüyoruz." dedi.

Işıkhan, Cumhurbaşkanlığı Külliyesi'ndeki 
Kabine Toplantısı'nın ardından, basın men-
suplarının sorularını yanıtladı.

Belediyelerin SGK borçlarına ilişkin 
bir soru üzerine Bakan Işıkhan, "Öde-
me talebinde bulunanlar oldu, o gün Sa-
yın Cumhurbaşkanı'mız, (TBMM) Grup 
Toplantısı'nda yapmış olduğu açıklamadan 
sonra biz de gerekli açıklamaları yaptık. 
Belediyelere yapılandırma, taksit yapma gibi 
seçenekler doğrultusunda bize başvurular 
oldu. Sayının gün geçtikçe artacağını düşü-
nüyoruz. Ortalama bir rakam henüz belli değil 
ama özellikle il müdürlüklerimize belediye-
lerimizin başvuruları söz konusu." ifadelerini 
kullandı.

Gün geçtikçe daha çok belediyenin 
özellikle prim borçlarının yapılandırılması 
için başvuruda bulunacağını aktaran Işıkhan, 
"Ödeme sürecinde önce bildirimde bulunu-
yoruz, ondan sonra başvuranlara, 'Birlikte ne 
yapabiliriz, nasıl taksitlendirebiliriz?' konulu 
çalışmaları yapıyoruz." diye konuştu.

Bir gazetecinin, Bakanlığın bazı belediye-
lerin işten çıkarılan işçilerle ilgili müfettiş gö-
revlendirildiğini hatırlatması üzerine Işıkhan, 
"Rehberlik Teftiş Başkanlığımız aracılığı ile 
bize gelen her türlü şikayeti değerlendirmek-
te ve anında müfettiş görevlendirmekteyiz." 
dedi.

TKİ, bu yıl 1,4 milyon ton kömür dağıtacak

ANKARA (AA) - İçişleri Bakanı Ali Yerlika-
ya, yurt genelinde son 5 günde aranan kişilere 
yönelik düzenlenen "Çember-20" operasyon-
larında, çeşitli suçlardan aranan 4 bin 517 
firarinin yakalandığını bildirdi.

Yerlikaya'nın sosyal medya hesabından 
yaptığı açıklamaya göre, 81 ilde 5 günde çe-
şitli suçlardan aranan kişilere yönelik operas-
yonlar düzenlendi. Hakkında yakalama kaydı 
bulunan 4 bin 517 firari gözaltına alındı.

Bu kişilerden 4 bin 489'unun 5 yıla kadar, 
19'unun 5-10 yıl arası, 9'unun ise 10 yıl ve 
üzeri süredir arandığı tespit edildi.

Yakalananlardan 698'inin hırsızlık, 
454'ünün dolandırıcılık, 180'inin yağma, 
124'ünün adam öldürme, 131'inin cinsel suç-
lardan, 731'inin narkotik suçlardan, 39'unun 
terör suçlarından ve 458'inin de kaçakçılık 
ve organize suçlarını işledikleri için arandığı 
belirlendi.

Söz konusu firarilerin yakalanarak adale-
te teslim edildiğini belirten Bakan Yerlikaya, 
şunları kaydetti:

"Firari suçlular için çember daralıyor. Aziz 
milletimizin bilmesini isterim ki; firari suçluların 
sokaklarımızda gezmelerine asla izin verme-
yeceğiz. Ailelerimizin huzurunu kaçırmalarına 
müsaade etmedik, etmeyeceğiz. Operasyon-
ları yöneten valilerimizi, kaymakamlarımızı, il 
jandarma komutanlarımızı, il emniyet müdür-
lerimizi, sahil güvenliğimizi ve operasyonlara 
katılan polislerimizi, jandarmalarımızı tebrik 
ediyorum. Milletimizin duası sizinle."

"Çember 20" 
operasyonlarında aranan 
4 bin 517 kişi yakalandı

ANKARA (AA) - Türki-
ye Kömür İşletmeleri (TKİ) 
Kurumu, bu yıl içinde 
ihtiyaç sahibi ailelere 1,4 
milyon ton kömür yardımı 
yapacak.

Kurumun yazılı açıkla-
masına göre, Türkiye'nin 
en kapsamlı ve en uzun 
soluklu sosyal sorumluluk 
projelerinden biri olan ve 
TKİ koordinasyonunda 
yapılan yerli linyit kömür 
sevkiyatında, bu yıl içeri-
sinde yaklaşık 1,6 milyon 
ailenin kömür dağıtım-
larından faydalanması 
hedefleniyor.

Yıl boyunca dağıtıla-
cak toplam kömür miktarı 
ise 1,4 milyon ton olacak. 
22 yıldır devam eden 
proje, milli enerji kaynağı 
kömürlerin üretilerek eko-

nomiye kazandırılması ve 
yerli kömür üreticilerinin 
desteklenmesi yönüyle de 
dikkati çekiyor.

TKİ, kömürlerin 
zamanında ve hızlı bir 
şekilde teslim edilmesi için 
sevkiyatlara temmuzda 
başladı. Vatandaşların 
soğuk kış günlerini rahat 
geçirmelerini sağlamak 
için sevkiyatların kasım 
sonunda tamamlanması 
bekleniyor.

İlk kez 2003'te "İhtiyaç 
Sahibi Hanelere Isınma 
Amaçlı Kömür Yardımı 
Yapılmasına İlişkin Karar", 
Resmi Gazete'de yayım-
lanmıştı.

Kanun kapsamında 
yapılan kömür dağıtımın-
da bugüne kadar 81 il 
ve 980 ilçeye toplam 36 

milyon ton ısınma amaçlı 
torbalı kömür dağıtıldı. 
Yapılan dağıtımlardan her 
yıl yaklaşık 2 milyon aile 
faydalandı.

Aile ve Sosyal Hizmet-
ler Bakanlığı tarafından 

belirlenen ihtiyaç sahibi 
hanelere kömür yardımları 
devam ediyor. TKİ tarafın-
dan Sosyal Yardımlaşma 
ve Dayanışma Vakıflarına 
teslim edilen kömürler, 
ailelere ulaştırılıyor.

ANKARA (AA) - Tarım 
ve Orman Bakanlığı, 
2024-2025 av sezonunun 
Ege ve Marmara bölgele-
rinde 10 Ağustos'ta, Doğu 
Akdeniz, Batı Akdeniz, İç 
Anadolu, Doğu Karadeniz 
ve Batı Karadeniz bölgele-
rinde 24 Ağustos'ta, Doğu 
Anadolu ve Güneydoğu 
Anadolu bölgelerinde 31 
Ağustos'ta başlayacağını 
bildirdi.

Bakanlıktan yapılan 
yazılı açıklamada, Merkez 
Av Komisyonunun, av 
döneminde geçerli olmak 
üzere, Türkiye'de kara av-
cılığıyla ilgili avlanma usul 
ve esaslarını belirlediği 
ifade edildi.

Açıklamada, av se-
zonunun, 10 Ağustos'ta, 
Ege Bölgesi'nde (Manisa, 
İzmir, Aydın, Uşak, Muğla, 
Balıkesir, Çanakkale) ve 
Marmara Bölgesi'nde 
(İstanbul, Kocaeli, Bursa, 
Bilecik, Yalova, Edirne, 
Kırklareli, Tekirdağ) başla-
yacağı belirtildi.

Av sezonunun Doğu 
Akdeniz, Batı Akdeniz, İç 
Anadolu, Doğu Karadeniz 
ve Batı Karadeniz bölgele-
rinde 24 Ağustos'ta, Doğu 
Anadolu ve Güneydoğu 
Anadolu bölgelerinde 31 
Ağustos'ta açılacağına 

işaret edilen açıklamada, 
sezonun bıldırcın, üveyik, 
alakarga, küçük karga, 
ekinkargası, leşkargası, 
karabatak, saksağan, 
yaban domuzu ve çakal 
avıyla başlayacağı ifade 
edildi.

Alınan karar uyarınca 
çarşamba, cumartesi, 
pazar ve resmi tatillerde 
(idari tatiller de dahil) av 
yapılabileceği vurgulanan 
açıklamada, şunlar kay-
dedildi:

"Yaban domuzu ve 
1. grup kuşlar ile 3. grup 
kuşların avı ilave olarak 
salı günü de yapılabile-
cek. Avcıların avlanma 
hakkını elde edebilmeleri 
için avcılık belgesi alma-
ları ve belirlenen avlanma 
izin ücretini Bakanlığımız 
Bölge Müdürlüğü (Doğa 
Koruma ve Milli Parklar) 
il şube müdürlüklerinin 
döner sermaye işlet-
mesine ait hesaplarına 
yatırmaları gerekmektedir. 
Avcılar, Avlak Yönetim 
Bilgi Sistemi'nden (AV-
BİS), Avcı Avlakta mobil 
uygulamasından (AVA) ve 
0850 888 06 06 numaralı 
çağrı merkezinden gerekli 
izni aldıktan sonra genel 
ve devlet avlaklarda avla-
nabilecek."

Yeni av sezonu 
10 Ağustos'ta 
başlayacak 



24saatgazetesi@gmail.com

6 7 AĞUSTOS 2024 ÇARŞAMBA24 SAAT / EKONOMİ

TCMB TEMMUZ AYI FIYAT GELIŞMELERI RAPORU'NU YAYIMLADI:

İSTANBUL (AA) - Türkiye 
Cumhuriyet Merkez Banka-
sı (TCMB), temmuzda yıllık 
enflasyonun yüksek bazın da 
etkisiyle tüm ana gruplarda 
düşüş sergilediğini bildirdi.

TCMB Temmuz Ayı Fiyat 
Gelişmeleri Raporu'na göre, 
aylık fiyat artışı önceki aya 
kıyasla güçlenirken, söz 
konusu gelişmede maktu vergi 
güncellemeleri ile yönetilen ve 
yönlendirilen kalemlerdeki fiyat 
artışlarının etkisi belirgin oldu.

Yıllık enflasyon, yüksek 
bazın da etkisiyle tüm ana 
gruplarda düşüş sergiledi.

Nitekim, enerji grubu, 
mesken elektrik tarifelerinde 
yapılan artış ile akaryakıt ve 
tüp gazdaki otomatik vergi 
düzenlemesini takiben yüksek 
fiyat artışıyla temmuz ayında 
öne çıktı.

Gıda grubunda aylık enf-
lasyon yataya yakın seyreder-
ken, mevsimsel ortalamalarının 
üzerinde artış sergileyen taze 
meyve ve sebze fiyatları daha 
olumlu bir görünümün önüne 
geçti. Hizmet grubunda aylık 
fiyat artışı güçlü seyrini korur-
ken, alt gruplar genelinde fiyat 
artışlarının yükseldiği izlendi.

Diğer taraftan, temel mal 
enflasyonu düşük seyretmeye 
devam etti. Kur ve iç talep 
gelişmelerini takiben dayanıklı 
mal fiyatları ılımlı bir şekilde 
yükseldi, mobilya fiyatlarındaki 
gerileme dikkati çekti.

Aylık üretici enflasyonu 
enerji grubu kaynaklı olarak 
artarken, yıllık üretici enflasyo-
nu yüksek baz etkisiyle önemli 
ölçüde geriledi. Bu görünüm 
altında, mevsimsellikten arındı-
rılmış verilerle B ve C göster-
gelerinin aylık artış oranları 
önceki aya kıyasla sınırlı bir 
şekilde yükselirken ikinci çey-
rek ortalamasının altında kaldı 
ve çekirdek göstergelerin yıllık 
enflasyonları geriledi.

B endeksinin yıllık değişim 
oranı 10,09 puan azalarak 

yüzde 60,31 oldu, C endeksi-
nin yıllık değişim oranı 11,18 
puan düşüşle yüzde 60,23 
olarak gerçekleşti. Yıllık tüketici 
enflasyonuna katkılar ince-
lendiğinde; temel mal, hizmet, 
gıda, alkol-tütün-altın ve enerji 
gruplarının katkıları bir önceki 
aya kıyasla sırasıyla 3,65, 
2,88, 2,75, 0,35 ve 0,19 puan 
azaldı.

Mevsimsellikten arındırıl-
mış verilerde, TÜFE ile B ve C 
göstergelerinin aylık artışları 
bir önceki aya kıyasla yüksel-
di. Fiyat artışları, B endeksini 
oluşturan gruplardan işlenmiş 
gıdada düşerken, diğerlerinde 
yükseldi.

Hizmetlerde aylık fiyat artı-
şındaki yüksek seyrini korudu.
Temel mal enflasyonu düşük 
seyretmeye devam etti. Hizmet 
fiyatları temmuz ayında yüzde 
4,39 artarken, grup yıllık enf-
lasyonu 9,64 puan gerileyerek 
yüzde 85,63 oldu.

Yıllık enflasyon haberleşme 
hizmetlerinde yükselirken, di-
ğer alt gruplarda geriledi. Aylık 
enflasyon kira, haberleşme ve 
ulaştırma başta olmak üzere alt 
gruplar genelinde güçlendi.

Kira alt grubunda aylık 
artış, sözleşme yenileme ora-
nının temmuz ayında artması-
nın da etkisiyle yüzde 7,04’e 
yükseldi, yıllık enflasyon yüzde 
122,33 olarak gerçekleşti.

Haberleşme hizmetleri 
fiyatları telefon ve internet 
hizmetleri kaynaklı yüzde 5,46 
arttı. Ulaştırma hizmetleri fiyat-
larındaki yukarı yönlü seyirde 
akaryakıt fiyatlarındaki artışı 
takiben şehir içi ve kara yoluyla 
şehirlerarası yolcu taşıma üc-
retleri etkili oldu. Lokanta-otel 
alt grubu aylık enflasyonu (yüz-
de 3,33) bir önceki aya kıyasla 
sınırlı bir oranda artarken, bu 
gelişmede yemek hizmetleri 
öne çıktı ve otel fiyatlarında da 
yükseliş gözlendi.

Diğer hizmetler alt grubun-
da, sigorta ve sağlık hizmetleri 

görece yüksek fiyat artışıyla 
dikkati çekerken, paket turlarda 
bir miktar fiyat düşüşü izlendi.

Temmuz ayında, temel mal 
grubu yıllık enflasyonu 12,37 
puanlık düşüşle yüzde 38,25’e 
indi. Yıllık enflasyon, dayanıklı 
mallarda (altın hariç) daha 
belirgin olmak üzere tüm alt 
gruplarda düştü. Ayrıca mev-
simsellikten arındırılmış veriler, 
temel mal enflasyonunda ılımlı 
seyrin sürdüğüne işaret ediyor.

Dayanıklı mal (altın hariç) 
fiyatları döviz kuru ve iç talep-
teki görünümün yansımalarıyla 
sınırlı bir aylık artış (yüzde 
0,62) kaydetti, yıllık enflasyon 
15,50 puan düşüşle yüzde 
31,39 olarak gerçekleşti.

Fiyatlar beyaz eşyada 
yüzde 1,99, diğer elektrikli ve 
elektriksiz ev aletlerinde yüzde 
0,60 ve otomobilde yüzde 0,88 
artarken, mobilyada yüzde eksi 
1,82 geriledi. Giyim ve ayakka-
bı fiyatları indirim sezonunun 
etkisiyle yüzde 2,74 gerilerken, 
yıllık enflasyon 8,16 puan 
azalarak yüzde 38,71 oldu. 
Diğer temel mallar alt grubu 
fiyat artışı ise yüzde 2,34 ile 
geçen aylara kıyasla bir miktar 
yükseldi.

YILLIK ENFLASYON 
İŞLENMİŞ VE 
İŞLENMEMİŞ GIDADA 
GERİLEDİ
Enerji fiyatları temmuz 

ayında yüzde 10 artarken grup 

yıllık enflasyonu 4,47 puan 
düşerek yüzde 80,11 olarak 
gerçekleşti. Meskenlerde 
elektrik fiyat artış oranı yüzde 
38 oldu.

TL cinsi uluslararası enerji 
fiyatlarındaki gelişmeler yanın-
da ÖTV ayarlaması sonrasında 
akaryakıt ve tüp gaz fiyatları 
aylık bazda sırasıyla yüzde 
10,09 ve 9,10 artış kaydetti.

Şebeke suyu fiyatları ise 
aylık bazda yüzde 3,49 arttı. 
Gıda ve alkolsüz içecekler 
grubu fiyatları temmuz ayında 
yüzde 1,83 artış gösterdi, yıllık 
enflasyon 9,17 puan düşerek 
yüzde 58,91 oldu.

Yıllık enflasyon işlenmemiş 
gıdada 13,15 puan, işlenmiş 
gıdada ise 5,54 puan gerileye-
rek sırasıyla yüzde 57,35 ve 
60,35 seviyelerinde gerçek-
leşti. Taze meyve ve sebze 
fiyatları sıcak seyreden hava 
koşullarının da etkisiyle mev-
simsel ortalamalarının üzerinde 
artış sergileyerek daha olumlu 
bir görünümü sınırladı.

Diğer işlenmemiş gıda gru-
bunda, kümes hayvanları eti 
fiyatlarındaki gerileme devam 
ederken, kırmızı et fiyatları 
nispeten yatay seyretti. Böyle-
ce, mevsimsel olarak temmuz 
aylarında gerileme eğilimi 
sergileyen işlenmemiş gıda 
fiyatları bu görünümün aksine 
cari ayda yüzde 1,07 arttı.

İşlenmiş gıdada aylık 
enflasyon yüzde 2,55 ile önceki 

aya kıyasla sınırlı bir yavaş-
lama kaydederken, bu grupta 
ekmek-tahıllar kalemi yüzde 
3,54 fiyat artışıyla öne çıktı.

Alkollü içecekler ve tütün 
fiyatları yüzde 5,84 yükseldi, 
yıllık enflasyon 8,05 puan dü-
şüşle yüzde 59,88’e geriledi.

Yİ-ÜFE artışı kaynaklı mak-
tu vergilerin otomatik olarak 
güncellenmesi, fiyatları yukarı-
ya çeken temel unsur oldu.

Rapora göre, temmuz ayın-
da tütün ürünlerinde fiyatların 
vergi artışının gerektirdiğinden 
daha sınırlı bir şekilde yük-
seltilmesiyle artışın bir kısmı 
ağustos ayına sarktı.

Alkollü içecek fiyatları ise 
vergi düzenlemesinin ima etti-
ğinden yüksek bir oranda arttı. 
Yurt içi üretici fiyatları temmuz 
ayında yüzde 1,94 artarken, 
yıllık enflasyon yüksek baz 
nedeniyle 8,72 puan düşerek 
yüzde 41,37 oldu. Ana sanayi 
gruplarına göre incelendiğinde, 
enerji fiyatları yüzde 6,28 aylık 
artış ile öne çıktı, dayanıklı ve 
dayanıksız tüketim malları baş-
ta olmak üzere diğer gruplarda 
fiyat artışlarının daha ılımlı 
seyrettiği izlendi.

Sektörler bazında incelen-
diğinde, fiyat artışları genele 
yayılırken, gaz, rafine petrol 
ürünleri, su ve suyun arıtılması 
ve damıtılması, içecekler ile 
bilgisayar-elektronik ve optik 
ürünlerin imalatı sektörleri öne 
çıktı.

"Yıllık enflasyon, yüksek bazın da etkisiyle 
tüm ana gruplarda düşüş sergiledi"

"Enflasyonu 
düşürmede 

çok kararlıyız"

Hazine ve Maliye Bakanı 
Mehmet Şimşek:

ANKARA (AA) - Hazine ve Maliye Bakanı 
Mehmet Şimşek, enflasyonu düşürmede çok karar-
lı olduklarını belirterek, "Milletimizin şu anda karşı 
karşıya olduğu sıkıntıları gidereceğiz, 2025'te ilk 
rahatlamayı göreceğiz, 2025 dezenflasyon yılı ola-
cak ve dolayısıyla milletimiz sonuçlarını görecek, 
çektiğimiz sıkıntılara değecek." dedi.

A Haber ve A Para ortak yayınında gündeme 
ilişkin sorularını yanıtlayan Şimşek, küresel piya-
salardaki oynaklık ve çalkantıları geçici bir panik 
atağa benzeterek, merkez üssü Japonya olmasına 
karşın yansımalarının global olduğunu bildirdi.

Tetikleyen faktörün ABD'nin yumuşak inişi 
başaramaması yani bu ekonominin resesyona 
girme riski olduğuna işaret eden Şimşek, "Şu anda 
şirket, piyasa değerlemeleri oldukça şişkin. Eğer 
ekonomide yavaşlama olur, şirket karlılıkları bunu 
destekleyici nitelikte olmazsa tabii ki bir düzeltme 
beklenebilir." diye konuştu.

Şimşek, uzun süredir Japon yeni borçlanma-
nın çok ucuz olduğunu bildirerek, Japon yeninden 
borçlanıp onu dolara çevirip ABD hissesi almanın, 
bu ülkede oldukça rağbet gören bir ticaret olduğu-
nu anlattı.

Japonya'da son 1 ayda yenin dolara karşı de-
ğerlendiğine dikkati çeken Şimşek, sözlerini şöyle 
sürdürdü:

"Bir ara yüzde 13 civarında kadar değer 
kazandı. Orada faiz yükseldi. Bugünkü piyasa 
tepkisine bakarsak bu geçici. Burada önemli olan 
ABD'nin yumuşak inişi başarıp başaramayacağı 
konusu. Önümüzdeki dönemde veriler bu perspek-
tifle değerlendirilecek. Bu yakın dönem çalkantıyı 
bir kenara bırakırsak piyasanın bugüne kadarki 
yaklaşımı, yumuşak inişin başarıldığı yönünde. 
Hatırlarsanız pandemi sonrası enflasyon çok hızlı 
yükseldi. Sonra para politikası tepkisi geldi ama 
ona rağmen küresel ekonomi her ne kadar yavaş 
büyüdüyse de resesyona girmedi. Amerika'da 
büyüme nispeten güçlü seyretmeye devam etti. 
Dolayısıyla bu konuya yakından bakılacak. Bu bir 
düzeltme hareketi."

"TÜRKİYE EKONOMİSİNİ OLUMLU 
ETKİLER"
Şimşek, gelişmelerin Türkiye'ye yansımalarına 

bakıldığında ise birkaç hususun vurgulanması 
gerektiğini belirterek, "Küresel büyümede bir 
yavaşlama olacaksa bu, bir taraftan risk iştahını 
olumsuz etkiliyor, bizi de olumsuz etkiler ama be-
raberinde petrol, emtia fiyatlarında düşüş getiriyor. 
Nitekim petrol fiyatlarının tepkisi aşağı yönlü oldu. 
Dolayısıyla petrol fiyatlarındaki düşüş, Türkiye eko-
nomisini cari açık ve enflasyon kanalıyla olumlu et-
kiler. Dolayısıyla küresel emtia fiyatlarında özellikle 
petrol, doğal gaz fiyatlarının gerilemesi eğer kalıcı 
olursa, Türkiye ekonomisini olumlu etkiler. Çünkü 
biz net ithalatçıyız." değerlendirmesinde bulundu.

"ENFLASYONDAKİ DÜŞÜŞ DEVAM 
EDECEK"
Şimşek, geçen yıl eylül ayında kamuoyuy-

la reform ve istikrar programını paylaştıklarını 
anımsatarak, "Bunun en büyük önceliği milletimizi 
hayat pahalılığı belasından kurtarmak. Enflasyon 
şu anda bizim karşı karşıya olduğumuz en önemli 
makro ekonomik problem. Bizim programın özü 
dezenflasyon yani fiyat istikrarı yani enflasyonu 
kalıcı şekilde tek haneye düşürmek. Biz bunun 
için 1 yıllık geçiş dönemi öngördük. Bu, 3 yıllık bir 
program. Çünkü dezenflasyona ortam hazırlamak 
yani enflasyonu düşürmek için politika setini inşa 
etmemiz, ortamı, ekosistemi yeniden kurgulama-
mız gerekiyordu. Dolayısıyla biz geçiş dönemini 
haziranda bitirdik. Haziran itibarıyla yıllık enflasyon 
düşmeye başladı. Temmuzdaki düşüş oldukça 
güçlü, ağustosta da devam edecek. Şu anda yıllık 
enflasyondaki düşüş bizim program öngörülerimiz-
le paralel gidiyor. Önümüzdeki 12 ay için piyasa 
beklentisi yüzde 30 civarı. Önümüzdeki 24 ay için 
piyasa beklentisi yüzde 19 civarı." diye konuştu.

Hedeflere yakınsadıkça beklentilerin yakın-
sama ihtimalinin de yüksek olduğunu vurgulayan 
Şimşek, şunları kaydetti:

"Dolayısıyla enflasyonu düşürmede çok ka-
rarlıyız. Milletimizin şu anda karşı karşıya olduğu 
sıkıntıları gidereceğiz, 2025'te ilk rahatlamayı 
göreceğiz, 2025 dezenflasyon yılı olacak ve dola-
yısıyla milletimiz sonuçlarını görecek, çektiğimiz 
sıkıntılara değecek. Hep söyledik, 'zorlu geçecek' 
dedik, dezenflasyon kolay değil, zaman alıyor. 
Milletimiz bize inansın. Çünkü biz gerçekten güçlü, 
tutarlı bir program ortaya koyduk. Bu programı 
kararlılıkla Cumhurbaşkanımızın desteğiyle uygu-
luyoruz. Siyasi irade ve siyasi destek çok önemli. 
Teknik anlamda dünyanın en iyi programını ortaya 
koyabilirsiniz. Esas belirleyici olan siyasi iradedir. 
Biz bunu başaracağız, enflasyon düşecek. Enf-
lasyon yerçekimi gücüne karşı mücadele edemez, 
düşecek. Neden? Çünkü para, maliye ve gelirler 
politikası ona göre tasarlandı. Bu enflasyon düşe-
cek. Biraz zamana, sabra ihtiyacımız var. Sadece 
Türkiye'de değil, bütün dünyada böyle. Beklentiler-
de iyileşme var. Biz, performansımız iyileştikçe bu 
iyileşmenin devam edeceğine inanıyoruz."

Şimşek, programı yaparken Merkez Banka-
sıyla bunu istişare ettiklerini belirterek, "Yıl sonu 
enflasyonunda hedefleri tutturmaya ilişkin bir en-
dişemiz yok, öngörülerimiz doğrultusunda gidiyor. 
Hedefleri tutturacağız ve bu konuda kararlıyız." 
dedi.

Posta veya hızlı kargoyla gelen eşyada 
kıymet bedeli 30 avro olarak belirlendi

ANKARA (AA) - Yurt dışından posta 
veya hızlı kargo taşımacılığı yoluyla 
Türkiye'de gerçek bir kişiye gelen ticari 
olmayan eşyalar için uygulanan 150 avro 
kıymet bedeli 30 avro olarak güncellendi.

Konuya ilişkin Cumhurbaşkanı Kararı, 
Resmi Gazete'de yayımlandı.

Ticaret Bakanlığından yapılan açıkla-
mada, ilgili bakanlıklar, esnaf, ticaret ve 
sanayi odaları ile tüketici kuruluşlarıyla 
yapılan yoğun istişareler sonucunda bu 
kararın alındığına işaret edilerek, "Son 
aylarda yurt dışından posta veya hızlı 
kargo yoluyla ülkemize gelen, gerçekte 
ticari faaliyet amaçlı eşyalarda gerek 
kalite düşüklüğü nedeniyle tüketicilerden, 
gerekse de bu ithalatın çok hızlı artması 
nedeniyle imalatçı, satıcı, esnaf, tacir ve 
KOBİ'ler, esnaf, ticaret ve sanayi oda-
larından satış, üretim ve istihdam kaybı 
şeklinde yoğun şikayetler gelmesi üze-
rine bu konuda aksiyon alınması gereği 
doğmuştur." ifadelerine yer verildi.

15 GÜN SONRA YÜRÜRLÜĞE 
GİRECEK
Kararla, yurt dışından posta veya 

hızlı kargo taşımacılığı yoluyla Türkiye'ye 
gerçek bir kişiye gelen ticari miktar ve 
mahiyet arz etmeyen eşyalarda, posta 
idaresi ile Bakanlıkça yetkilendirilen hızlı 
kargo şirketlerince basitleştirilmiş usulde 
gümrük beyanı yapılan tek ve maktu 
vergiye tabi eşya için uygulanan 150 avro 
kıymet bedelinin 30 avro olarak güncel-
lendiğinin belirtildiği açıklamada, şunları 
kaydedildi:

"Bu düzenlemeye ilişkin olarak, posta 
idaresi ile Bakanlıkça yetkilendirilen hızlı 
kargo şirketlerince basit usulde beyan 
verilmeden, normal usulde beyan verilen 
eşya için geçerli olan 150 avro kıymet 
limiti de aynı şekilde 30 avro olarak 
belirlenmiştir. Bu kapsamda, ticari miktar 
ve mahiyet arz etmeyen gerçek kişiye 
gelen eşya ile yolcu beraberinde gelen 
eşyaya uygulanacak tek ve maktu vergi 
oranları, Avrupa Birliği ülkelerinden doğ-
rudan gelenler için yüzde 20'den yüzde 
30'a, diğer ülkelerden gelenler için yüzde 
30'dan yüzde 60'a çıkarılmıştır. Söz ko-
nusu değişiklikler 15 gün sonra yürürlüğe 
girecektir."

İş dünyasının sorun ve talepleri 
TOBB'daki toplantıda ele alındı

ANKARA (AA) - İş dün-
yası temsilcileri, yaşadıkları 
sorunları ve taleplerini görüş-
mek üzere Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği'nde (TOBB) bir 
araya geldiler.

TOBB'dan yapılan yazılı 
açıklamada, sanayi odası 
başkanlarının, TOBB Başkanı 
Rifat Hisarcıklıoğlu'nun ev 
sahipliğindeki toplantıda, so-
runlarını, oda üyelerinin talep-
lerini, bölgedeki ve dünyadaki 
gelişmeleri istişare ettikleri 
belirtildi. Toplantının ardından 
yapılan ortak açıklamada 
ise sanayicilerin uygulanan 
makroekonomik programı des-
tekledikleri ifade edilerek, şu 
değerlendirmede bulunuldu:

"Artan küresel ve bölgesel 
risklerle birlikte ekonomimiz 
oldukça zorlu bir süreçten 
geçiyor. Para politikalarında 
ve finansal istikrar anlamında 
atılan adımları destekliyor, 
enflasyonla mücadelede bir 
an önce kalıcı sonuç almayı 
umuyoruz. Çünkü fiyat istikrarı 
olmadığında, rekabet gücümü-
zün nasıl düştüğünü, maliyet-
leri nasıl yönetemediğimizi, 
bütçemizi nasıl yapamadığı-
mızı hepimiz gördük. Herkesin 
elini taşın altına koyması gere-
ken bir dönemden geçtiğimize 
inanıyoruz."

İçinde bulunulan zorlu 
süreçte, onlarca yılın emeği 
ve milyarlarca liralık yatırım-
la hayata geçirilen üretim 
kapasitesinin ve istihdamın 
korunmasının büyük önem arz 
ettiği kaydedilen açıklamada, 
şu ifadeler kullanıldı:

"Bunun için de öncelikle 
ticari krediler üzerinde uy-
gulanan büyüme sınırının 
kaldırılması ve böylelikle reel 
sektörde finansmana erişimin 
kolaylaştırılması gerekmek-
tedir. Özellikle son 3-4 aydır 
yerinde sayan KOBİ kredileri-
nin en az enflasyon oranında 
artmasına yönelik politikalar 
geliştirilmelidir. Ayrıca, istih-
damda yaşanan sıkıntıların 

çözümü için ücretler üze-
rindeki vergi ve prim yükle-
rinin OECD ortalamalarına 
çekilmesi, mesleki eğitim ile 
gençlerimizin istihdama yön-
lendirilmesi, mesleki eğitimde 
kamu-özel sektör işbirliğinin 
geliştirilmesi ve istihdamı zor-
laştıran mevzuat katılıklarının 
giderilmesi gerekmektedir. Öte 
yandan, küresel ekonomide 
gözlenen ticaret savaşlarına 
yönelik tedbirlerin alınması 
ve şirketlerimizin yurt dışı 
kaynaklı haksız rekabete karşı 
daha etkin korunması önem 
arz etmektedir."

"ŞİRKETLERE YÖNELİK 
YAPILAN HAKSIZ 
YORUMLAR ART 
NİYETLİ"
Özel sektörün Türkiye'nin 

büyümesi için yatırıma, 
istihdama, ihracata devam 
ederken, bazı basın yayın 
organlarında ve sosyal medya 
hesaplarında şirketlere yönelik 
haksız ithamlar yapıldığı 
bildirilen açıklamada, şunlar 
kaydedildi:

"Söz konusu şirketler kayıt 
dışına kaymadan, vergi mev-
zuatının hükümlerine uygun 
şekilde faaliyet göstermekte-
dirler. Bu şirketlerin birçoğun-
da yeminli mali müşavir ve 
bağımsız denetçi denetimleri 
de yapılmaktadır. Buna kar-
şılık basında, vergi ve teşvik 
mevzuatını bilmeden, şirketle-
rin her birinin özel durumlarını 
ve tabi oldukları düzenlemele-
ri, indirim ve istisnaları dikkate 
almadan yayımlanan haberler, 
kamuoyunu yanıltmakta ve sa-
nayi işletmelerinin itibarlarını 
zedelemektedir. Ülkemize ya-
tırım yapan, binlerce istihdam 
sağlayan, doğrudan ve dolaylı 
milyarlarca lira vergi ödeyen, 
ihracatla ülkemize düzenli 
döviz geliri sağlayan, AR-GE 
yatırımlarıyla katma değer 
yaratan şirketlerimize yönelik 
yapılan bu haksız yorumların 
art niyetli olduğunu değerlen-
diriyoruz."

ANKARA (AA) - Yerli 
ayçiçeği tohumu alımı yapan 
firmalara tahsis edilmek üze-
re yağlık ayçiçeği tohumu ve 
ham ayçiçeği yağı ithalatında 
tarife kontenjanı belirlendi.

Konuya ilişkin Cum-
hurbaşkanı Kararı Resmi 
Gazete'de yayımlanarak 
yürürlüğe girdi. Ticaret 
Bakanlığından konuya ilişkin 
yapılan açıklamada, piyasa-
ların doğru yönlendirilerek 
spekülatif fiyatların önlen-
mesi, temel gıda ürünlerinde 
arz güvenliğinin sağlanması 
ve ülkenin ihtiyacının yerli 
üretimin teşviki yoluyla karşı-
lanabilmesi amacıyla üretici 
ve tüketici refahının birlikte 
değerlendirildiği bildirildi.

Bakanlık tarafından, 
Tarım ve Orman Bakanlığı-
nın yanı sıra ilgili kurum ve 
kuruluşlarla koordineli olarak 
ticaret politikalarının tüm 
araçları kullanılarak gerekli 

tedbirlerin zamanında alındı-
ğına işaret edilen açıklama-
da, şu ifadelere yer verildi:

"Bu çerçevede, ülke-
mizde rekolte ve verimin 
düşmesine yol açan olumsuz 
iklim şartlarının yanı sıra böl-
gesel ve küresel gelişmelerin 
etkisiyle üretimi tüm dünyada 
olumsuz yönde etkilenen 
yağlık ayçiçeği tohumunda 
ve ayçiçeği yağında arz 
talep dengesinin sağlanma-
sı ve aynı zamanda yağlık 
ayçiçeği tohumu üretiminin 
artırılması açısından çiftçimi-
zin teşvik edilerek gözetil-

mesini teminen Tarım ve 
Orman Bakanlığı ile istişare 
içerisinde konu tarafımızca 
yakinen takip edilmekte ve 
gerekli tedbirler alınmaktadır. 
Bakanlığımız tarafından ya-
pılan çalışmalar neticesinde, 
yağlık ayçiçeği tohumunda 
2025 yılı başında oluşacak 
ihtiyacın yerli üretimle karşı-
lanamayan kısmı için çiftçi-
mizin zarar görmeyeceği ve 
yerli ürünün iç piyasada en 
iyi şekilde değerlendirilmesini 
sağlayacak şekilde tedarik 
edilebilmesi amacıyla gerekli 
düzenleme yapılmıştır."

Yağlık ayçiçeği tohumu ve ham 
ayçiçeği yağı ithalatında 
tarife kontenjanı açıldı
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SOLDAN SAĞA
1. Çabucak... Savcılığın soruşturma 

sonunda elde ettiği kanıtları ve iddialarını 
içinde topladığı, mahkemede okunan 
yazı, savca... 2. Kimyasal çözümlemeyle 
ayrıştırılamayan veya bireşim yoluyla 
elde edilemeyen madde... Yetki isteme, 
izin isteme (eski)... 3. Gösterge bilimi... 
Fark... 4. Paylama... Mimlemek işi... Türk 
alfabesinin on üçüncü harfinin adı, okunuşu... 
5. Daha kötü, çok kötü... Yıldırım (eski)... 
İşaret vermek, uyarmak, çağırmak için 
kullanılan ve bir çan ile bu çana vuran 
bir tokmaktan oluşan, elle veya başka 
düzenlerle işletilebilen araç... 6. İridyum 
elementinin simgesi... Bir giyeceğin göğüsle 
omuz arasında kalan bölümüne eklenen 
parça... Koka yapraklarından çıkarılan ve 
bağımlılık yapan uyuşturucu bir alkaloit... 7. 
Rize ilinden olan kimse... Hendek, tuzak... 
8. Kalça kemiği (halk ağzı)... Zamanın 
bölünemeyecek kadar kısa parçası, lahza... 
Havada pek az olarak bulunan, asal gazlar 
sınıfından bir element (simgesi Ne)... Karışık 
renkli, çok renkli, alaca... 9. Öz, kök, içyüz 
(eski)... Çok acı... 10. İçrek... Stronsiyum 
elementinin simgesi... Nobelyum elementinin 
simgesi... 11. “İyilik edeyim derken 
kimseyi memnun edemedi” anlamındaki 
"...’yı küstürdü, Muhammed’i memnun 
edemedi" sözünde geçer... Bilgisayarlarda 

basit programlarla düzenlenmiş bir oyun 
türü... "Biraz zaman geçsin" anlamıyla 
cümlelerin başına gelen bir söz... 12. 
Sezyum elementinin simgesi... Özenli... Asıl 
konu, temel motif, ana konu... 13. Şeker 
üretiminde, billurlaşan şeker alındıktan sonra 
kalan şekerli posa... Atom numarası 70, 
atom ağırlığı 173,04 olan değerli bir element 
(simgesi Yb)... 14. Aynı aksanı veren ünlüyü 
ondan sonra veya önce gelen ünsüzü dikkate 
almadan her dizenin sonunda tekrarlama 
biçiminde yapılan uyak... Portakal kabuğu, 
cin ve vermutla yapılan içki... 15. Lekeletmek 
işi... Erişmek, kavuşmak...

YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Sayılamayacak kadar çok, sayısız... 

Gösterge (eski)... 2. Sadist... Kurum... 
3. Ölüm (eski)... Gemi, tren, kışla, yatılı 
okul vb. yerlerde üst üste yapılan yatak 
yeri... Gemileri, farklı iki su düzeyinin 
birinden öbürüne aşırmak için yapılmış ara 
havuz... 4. Teğmen ve yukarısı üst düzey 
subayların hizmetinde bulunan er, hizmet 
eri, emirber(eski)... Holmiyum elementinin 
simgesi... Yardım (eski)... 5. Klasik Türk 
müziğinde ve özellikle tekke müziğinde yer 
alan, kaval biçiminde, yanık sesli, kamıştan 
bir üflemeli çalgı... Bir tür pembe elmas... 
Tat alma duyusu ile ilgili... 6. Eski Mısır'da 
şehir devleti... Benzetme... Hangi şey... 

7. Bitişme (eski)... İran dili ve kültürü ile 
uğraşan kimse... 8. Dolaylı olarak anlatma, 
üstü kapalı olarak belirtme, işaretleme, 
anıştırma, ihsas... Topluluktan ayrı durma 
(eski)... 9. Dik olma durumu... Etkilemek işi, 
tesir... 10. Dumanın değdiği yerde bıraktığı 
kara leke... Ekolojiyle uğraşan kimse, ekoloji 
uzmanı... Karakter... 11. Birini bir göreve 
getirmek, tayin etmek... Kadın (eski)... “Ey, 
hey” anlamında kullanılan bir seslenme 
sözü (eski)... 12. Niçin, neden... Binme, yük 
çekme, taşıma vb. hizmetlerde kullanılan, 
tek tırnaklı hayvan... Brom elementinin 
simgesi... San... 13. Köpek dişlerinden 
sonra içeriye doğru, alt ve üst çenenin iki 
yanında beşer tane bulunan ve yiyecekleri 
öğütmeye yarayan dişlerin ortak adı, azı dişi, 
öğütücü diş... Tarımsal... Genellikle gerçek 
anlamından az çok ayrı, kendine özgü bir 
anlam taşıyan kalıplaşmış söz öbeği, tabir... 
14. Son birim... Örnek... 15. Entelektüel 
olmaya özenen ancak bunun için gerekli 
olan niteliği kazanmamış (kimse)... Genel 
görünümlü...

(Türk Dil Kurumu tarafından hazırlanmıştır. 
http://tdk.org.tr bulmaca@tdk.org.tr)

ÇÖZÜMÜ SAYFA 4’TE

  TDK Güzel Türkçe Bulmacası

HABER MERKEZİ- Üve-
it, gözün içinde ‘uvea’ adı 
verilen bölümünün iltihap-
lanmasıyla ortaya çıkan bir 
tablodur. Genellikle aniden 
başlayan ve hızla kötüleşen 
bir tabloyla seyreden üveit 
hastalığı; göz kızarıklığı, ağrı 
ve bulanık görme belirtileriyle 
ortaya çıkıyor. İltihap gözdeki 
tüm dokuları etkiliyor ve te-
davide geç kalındığında ciddi 
görme kayıplarına neden ola-
biliyor. Çoğu zaman tedavide 
başarı elde edilirken, üveit 
bazen kronikleşerek tedavisi 
uzun sürebiliyor. Bu sebep-
le erken tanı büyük önem 
taşıyor. Memorial Kayseri 
Hastanesi Göz Hastalıkları 
Bölümü’nden Prof. Dr. Musta-
fa Ataş, üveit hastalığı ile ilgili 
bilgi verdi.

HER YIL 4 MİLYON VAKA 
TESPİT EDİLİYOR
Bir veya iki gözü etkileye-

bilen üveit, her yaştan insan-
da ve çocuklarda da ortaya 
çıkabilmektedir. Yaygın olarak 
20-60 yaşları arasında gö-
rülmektedir. Yapılan araştır-
malarda bu sorunun 100.000 
kişiden 38 kişiyi etkilediği 
belirlenmiştir. Dünya genelin-
de her yıl yaklaşık 4 milyon 
yeni vaka ortaya çıkmaktadır. 
ABD’de her yıl 30.000 kişinin 
üveit hastalığı nedeniyle gör-
me yetisini kaybettiği tahmin 
edilmektedir. Üveit yetişkin-
lerde daha yaygındır ve yaş 
ilerledikçe görülme olasılığı 
artmaktadır. Çocuklarda daha 
az yaygın olup, vakaların yal-
nızca %2 ila %20’sini oluştur-
maktadır.

Uvea, gözün sklera (gözün 
beyaz kısmı) ile retina (gözün 
arkasındaki ışığa duyarlı ta-
baka) arasındaki orta tabaka-
dır. Uveanın 3 bölümü vardır:

• İris (gözün renkli kısmı)
• Siliyer cisim (merceğin 

odaklanmasına yardımcı 
olan gözün kısmı)

• Koroid (gözü besleyen 
damar tabakası)

• İltihabın gözün neresinde 
olduğu önemli
Üveit sınıflaması özellikle 

tanı ve tedavi seçimi açısın-
dan yararlıdır, araştırmalarda 
yol gösterici olmaktadır. Ana-
tomik yerleşime göre sınıfla-
mada; üveit tipi, gözün hangi 
bölümünün veya bölümlerinin 
iltihaplandığına bağlı olarak 
belirlenmektedir. 

• Ön üveit, gözün ön tarafını 
(kornea ile iris arasında) 
ve siliyer cismi etkiler. 
Aynı zamanda iritis olarak 
da adlandırılır ve en sık 
görülen üveit çeşididir. 

• Ara üveit, merceğin he-
men arkasındaki retina ve 
kan damarlarını ve ayrıca 
gözün ortasındaki jeli etki-
lemektedir.

• Posterior üveit, gözün 
arkasındaki retina veya 
koroid tabakayı etkiler.

• Panüveit, gözün önünden 
arkasına kadar uveanın 
tüm katmanları iltihaplan-
dığında ortaya çıkmakta-
dır.
ÜVEİTİN EN ÇOK 
GÖRÜLEN 7 BELİRTİSİ
Üveit belirtileri gözün han-

gi bölgesini etkilediğine bağlı 
olarak değişebilmektedir. 

En yaygın olanı anterior 
yani ön üveittir. İris ve siliyer 
cismi etkiler ve belirtiler 
genellikle hasta ve başkaları 
tarafından görülebilir. Kişi-
nin kendisi tarafından fark 
edilebilen uçuşan noktalar-
da artış ve etkilenen gözde 
görme alanındaki boşluklar 
veya eksik bölümler öncül 
belirtilerdir. 

Ön üveitin belirtileri şun-
lardır;

• Göz ağrısı
• Kırmızı göz 
• Bulanık görme
• Işık hassasiyeti (fotofobi)
• Gözün beyaz ve şeffaf 

bölümünü ve göz kapak-
larının içini kapsayan 
tabakası olan konjonktiva-
daki şişlik

• Göz bebeği şeklinin değiş-
mesi (daireden düzensiz 
bir şekle dönüşmesi)

• Gözünüzün ön kısmının 
alt kısmında (hipopiyon) 
beyaz sıvı birikmesi
ERKEN TEŞHİS İLE 
HASTALIĞI ÖNLEMEK 
MÜMKÜN
Üveitin olası nedenle-

ri enfeksiyon, yaralanma, 
otoimmün (bağışıklık sistemi 
ile ilgili) veya inflamatuar (ilti-
habi) bir hastalıktır. Vakaların 
%50- %70'inde yapılan tüm 
araştırmalara rağmen neden 
belirlenememektedir. Ciddi 
görme kayıplarına yol açan 
bu hastalığı, erken teşhis ve 
tedaviyle önlemek mümkün 
olmaktadır.

Bilinen en olası nedenler 
şunlardır;

• Enfeksiyonlar
• Sistemik nedenler
• Yaralanmalar
• İlaçlar

 Enfeksiyonlar, mikroplar 
(patojenler) vücudunuza girip 
hasara neden olduğunda or-
taya çıkar. Enfeksiyona bağlı 
üveit genellikle aynı anda 
yalnızca bir gözü etkiler.

HASTALIKLARA YOL 
AÇAN BAZI SORUNLAR 
ÜVEİTE NEDEN 
OLABİLMEKTEDİR
Virüsler: Üveite neden ola-

bilen virüsler arasında herpes 
simpleks virüsü (HSV), 
varisella-zoster virüsü (suçi-
çeği ve zonaya neden olur) 
ve sitomegalovirüs (CMV) 
bulunur. Ayrıca aşıyla önle-
nebilir hastalıklarda, özellikle 
kızamıkçıkta da görülebilir.

Bakteriler: Üveite neden 
olabilen bakteriler arasın-
da sifiliz ve tüberküloza da 
neden olan türler bulunmak-
tadır.

Mantarlar: Üveite neden 
olabilen mantarlar arasında 
Candida (kandidiyaz) ve As-

pergillus (aspergilloz) gibi küf 
türleri de dahil olmak üzere 
çeşitli alt türlerden türler 
bulunur.

Parazitler: Bunlar arasında 
kediler gibi evcil hayvanlar-
dan, özellikle enfekte kedi 
kumundan (toksoplazmoz) 
ve köpeklerden (toksokaria-
zis) geçebilen parazit türleri 
bulunur. Az pişmiş domuz 
eti yendiğinde (sistiserkoz 
veya toksoplazmoz) ortaya 
çıkabilmektedir. Ülkemizde 
çiğ et (çiğ köfte gibi) yeme 
veya kedi ile yakın temastan 
kaynaklanan toksoplazmoz 
önemli bir üveit nedenidir. 
Hamilelerin çiğ et ve kedi ile 
yakın temasta dikkatli olmala-
rı gerekmektedir.

ÜVEİTE NEDEN 
OLAN SORUNUN 
BELİRLENMESİ ÖNEMLİ
Üveitin tipine, yerleşim 

yerine ve şiddetine göre 
tedavi şekli değişmektedir. 
Üveit pek çok nedenden 
dolayı ortaya çıkabildiğinden, 
üveit tedavileri büyük ölçüde 
değişebilmektedir. Üveitin 

tedavisi yoktur, ancak buna 
neden olabilecek bazı sorun-
lar engellendiğinde tedavi 
süreci başlamış olacaktır. 
Böyle bir durumda, bu nedeni 
tedavi etmek üveiti de çö-
zebilmektedir. Üveitin ana 
tedavisi steroid türü ilaçlarla 
yapılmaktadır. Gözün içindeki 
iltihabı azaltmaya yardımcı 
olan bu ilaçlar üveitin tipi-
ne bağlı olarak farklı tipte 
önerilmektedir. Örneğin; göz 
damlaları genellikle gözün ön 
tarafını etkileyen üveit için 
kullanılırken, enjeksiyonlar 
ile tabletler genellikle gözün 
ortasını ve arkasını etkile-
yen üveit tedavisinde işe 
yaramaktadır. Bu hastalığın 
tedavisi devam ederken ek 
tedavi de gerekebilmektedir. 
Ağrıyı hafifletmek için göz 
damlaları da verilmektedir. 
Bazı özel üveit türlerinde 
antimetabolit veya biyolojik 
ajanlar dediğimiz immün sis-
temi baskılayan tedaviler de 
verilebilmektedir. 

Memorial Kayseri Hastanesi Göz Hastalıkları Bölümü’nden Prof. Dr. Mustafa Ataş, üveit hastalığı ile ilgili bilgi verdi

Görme kaybına yol 
açan üveitin 7 belirtisi

HABER MERKEZİ- Son yıllarda göz 
sağlığımızı tehdit eden unsurlar hızla 
artıyor. Bilgisayar ve telefon ekranlarına 
uzun süre ve kesintisiz olarak bakma, 
güneşin zararlı ışınlarına maruz kalma, 
sağlıksız beslenme ve geç saatlerde 
uyuma derken; vücudumuzun en önemli 
duyu organlarından gözlerimiz giderek 
bozuluyor. Sağlıklı bir retina tabakası 
olmadan gözlerimizin doğal görme 
işlevini yerine getirmesinin mümkün 
olmadığını, yanlış yaşam alışkanlıkları-
nın ise retinaya zarar verdiğini belirten 
Acıbadem Taksim Hastanesi Göz Sağlı-
ğı ve Hastalıkları Uzmanı Prof. Dr. Ayşe 
Öner “Sağlıklı bir retina tabakası için; 
kilo kontrolüne dikkat etmek, düzenli 
egzersiz yapmak, sigara ve alkol kul-
lanmamak, kanda şeker ve kolestrerolü 
düzenli takip ettirmek, güneşli havalarda 
güneş gözlüğü kullanmak, bilgisayar ve 
telefon ekranı karşısında zaman zaman 
gözleri dinlendirmek, aşırı tozlu ve 
kimyasal maddeli ortamlarda gözleri-
mizi korumak gibi önlemler son derece 
önemlidir. Tüm bunların yanında göz 
sağlığına iyi gelen besinlerin tüketilme-
sine de özen göstermek gerekir” diyor. 
Gözleri güçlendirmede bazı besinlerin 
öne çıktığını belirten Prof. Dr. Ayşe 
Öner, sağlıklı gözler için soframızda 
yer vermemiz gereken 7 etkili besini 

sıraladı, önemli uyarılar ve önerilerde 
bulundu.

HAVUÇ
Havuç yüzyıllardır göze faydalı 

olduğu bilinen besinlerden bir tanesidir. 
Bol miktarda A vitamini içeren, B, C, D 
ve E vitaminleri açısından da oldukça 
zengin olan havuç, karoten, şeker ve 
fosfor içerikleriyle de göz sağlığına katkı 
sağlar. Günde bir-iki tane orta boy havu-
cun tüketilmesi gözlerimizi korumak ve 
güçlendirmek için yeterlidir. 

YUMURTA
Göz Sağlığı ve Hastalıkları Uzmanı 

Prof. Dr. Ayşe Öner “Yumurta güçlü bir 
protein, vitamin ve antioksidan kayna-
ğıdır. Ayrıca  C ve E vitamini açısından 
oldukça zengin besinlerden biridir. 
Önemli oranda çinko içermesi sayesin-
de de adeta gözlerimiz için bir hazine 
görevi görür ve göz hastalıkları riskini 
düşürür. İçeriğindeki lutein ve zeaxantin 
sarı nokta hastalığına karşı da koruma 
sağlar. Günde bir tane yumurta yemek 
göz sağlığını destekler.   

YEŞİL SEBZELER 
Yeşil sebzelerin hepsi göz sağlığına 

iyi gelir. Ispanak, marul, kara lahana, 
brokoli ve Brüksel lahanası gibi seb-
zeler beta karoten, lutein ve zeaxantin 
içermeleri dolayısıyla özellikle retina 
açısından faydalıdırlar. Ayrıca yüksek 

oranda C ve E vitamini içerikleriyle göz 
sağlığına büyük katkı sağlayıcı özelliğe 
sahiptirler. 

TURUNÇGİLLER 
Prof. Dr. Ayşe Öner “Meyve tüketimi 

de göz sağlığı için en az sebze tüketimi 
kadar önemlidir. Bu noktada en iyi seçe-
nek şüphesiz turunçgillerdir. Mandalina, 
portakal, limon ve greyfurt gibi turunçgil 
meyveleri içerdikleri yüksek oranlı C 
vitamini sayesinde göz sağlığı ile birlikte 
retina problemlerinin önlenmesinde 
faydalıdır. İmkanlar dahilinde günde 
en az 5 porsiyon sebze ya da meyve 
tüketilmelidir. Sabah kahvaltısı da dahil 
olmak üzere her öğünde özellikle C 
vitamininin zengin kaynaklarından olan 
başta turunçgiller olmak üzere sebze 
ve meyve tüketimine özen göstermek 
gerekmektedir. Günlük alınan sebze 
ve meyvenin en az iki porsiyonu yeşil 
yapraklı sebzeler veya portakal, limon 
gibi turunçgiller veya domates olmalıdır” 
diyor. 

KIRMIZI ET
Göz sağlığı için et tüketimini de 

ihmal etmemek gerekir. Protein, demir 
ve çinko zengini kırmızı et, B grubu 
vitaminler için de önemli bir kaynak-
tır. Demir içeriğiyle kansızlığı önleyen 
ve kan yapımına destek olan kırmızı 
etteki B12 vitamini sinir sistemi için de 

kritik rol oynuyor. Kırmızı et tüketimi 
vücudun çinko ihtiyacını büyük oranda 
karşıladığı için göz sağlığına da faydası 
kaçınılmazdır. Haftada 2-3 kez kırmızı 
et tüketilmelidir. İdeal günlük et tüketimi 
miktarı ise 70-100 gramdır. 

BALIK
Balık diğer hayvansal kaynaklı 

besinlerin aksine doymuş yağ yerine, 
doymamış yağ asitleri denilen omega3 
yağ asitleri içerir. Omega3, vücudun 
üretmediği ve en fazla balıkta bulunan 
son derece faydalı bir yağdır. Prof. Dr. 
Ayşe Öner “Balıklarda yer alan ome-
ga-3 ve diğer antioksidan maddeler 
retina sağlığı açısından önem taşıdığı 
gibi göz kuruluğuna karşı da bizi korur. 
Yapılan bazı çalışmalar, haftada iki kez 
balık tüketen kişilerde sarı nokta hasta-
lığı ve göz kuruluğunun daha az ortaya 
çıktığını gösterir. Balık, aynı zamanda 
yağda eriyen vitaminler ve mineral mad-
de bakımından da zengindir. Balıkta A, 
B grubu vitaminleri (B1, B2, B6, B12), 
D, K vitaminleri ve iyot bol miktarda 
bulunur. Her çeşit balık göz sağlığı için 
faydalı sayılsa da yağlı balıklar sınıfında 
bulunan ton balığı, somon balığı, hamsi, 
sardunya, sardalya, alabalık ve uskum-
ru daha çok tercih edilmelidir” diyor. 

KURUYEMİŞ 
Yapılan çalışmalara göre; göze 

iyi gelen bir diğer besin türünün de 
kuruyemişler olduğunu belirten Göz 
Sağlığı ve Hastalıkları Uzmanı Prof. Dr. 
Öner şöyle konuşuyor: “Kuruyemişler 
antioksidan içermeleri nedeniyle göz 
sağlığı için son derece yararlıdır. Ayrıca 
Omega-3 içerikleri de yüksektir. Antep 
fıştığı, badem, fındık, ceviz, kaju ve ay 
çekirdeği yüksek miktarda lutein içerir. 
İdeal olan; kuruyemiş çeşitlerini tümden 
kavurmadan çiğ olarak tüketmektir. Sarı 
nokta hastalığı başlangıcı olan kişilere 
günde birer avuç kuruyemiş tüketmeleri 
önerilir.”

GÖZLERİMİZİ GÜÇLENDİREN BESİNLER

Prof. Dr. 
Mustafa Ataş

Prof. Dr. 
Ayşe Öner
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ANKARA (AA) - Milli 
tenisçi Çağla Büyükakçay, 
Fas'ta düzenlenen W35 Mu-
hammediye Turnuvası'nda 
ikincilik elde etti.

Çeyrek finalde Burun-
dili Sada Nahimana, yarı 
finalde de Fransız Emma 
Lene'yi 6-4 ve 6-2'lik setlerle 
2-0 yenen Çağla Büyükak-
çay, finalde Belaruslu Kristi-
na Dmitruk ile karşılaştı.

YOLUMUZDAN 
ÇEKİLİN

Karşılaşmayı 3-2 kazanan takımımız ilk 4’e girerken, yarı finale çıktı

HABER 
MERKEZI-
Fransa'nın ev 
sahipliğinde 
gerçekleşen Paris 2024 Olimpiyat Oyunları'nda 
grekoromen stil 60 kiloda mücadele eden Milli 
güreşçi Enes Başar, 7-0 geriye düştüğü maçta Sırp 
Georgij Tibilov'u 8-7 mağlup etti. Karşılaşmadan 
galip ayrılan Başar, adını son 16'ya yazdırdı. Bu 
arada kadınlar 68 kiloda Buse Tosun, Amerika’lı 
rakibine yenildi.

ENES BAŞAR, 
SON 16 
TURUNDA

HABER MERKEZI- Olimpiyat Oyunları'nda 
milli atletimiz Ersu Şaşma, erkekler sırıkla atlama 
finalinde bu sezonki en iyi derecesi olan 5.85 met-
relik atlayışıyla Olimpiyat 5'ncisi oldu.

Milli atlet Ersu Şaşma, 5.50, 5.70, 5.80, 5.85'i 
ilk seferde atladı. İlk hakkında atlayamadığı 5.90'ı 
pas geçen Ersu Şaşma, 5.95'i iki hakkında da 
geçemeyerek organizasyonu 5'inci tamamladı.

Ersu, Tokyo 2020 Olimpiyat Oyunları'nda 
10'uncu olmuştu.

ERSU, BİZLERİ MUTLU ETTİ

Murat GÜRGEN 

Başlasın 
o zaman...

BAŞKENT ANKARA…

Türkiye Spor Yazarları Derneği (TSYD) 
Ankara Şubesi’nin bu yıl 57’inci kez 

düzenlediği geleneksel turnuvayla Ankara’da 
futbol perdesi açıldı. Başkentin iki köklü takımı 
Ankaragücü ile Gençlerbirliği 1. Lig müsaba-
kaları öncesinde son kez kantara çıktı. TSYD 
kupasını daha önce her iki takım da 17 kez 
kaldırmışlardı. Ankaragücü sahadan 4-0 galip 
ayrılarak 18’inci kupaya sahip oldu ve ezeli 
rakibinin bir adım önüne geçti.

Peki skor önemli mi? Lig öncesi dikkat 
edilmesi gereken bir işaret mi?  Yoksa bir diğer 
düşünce sahiplerinin savunduğu gibi,  skora 
değil de sergilenen futbola mı bakmalı?

Elbette hazırlık maçlarında teknik adamlar 
çok sayıda futbolcusunu sahaya sürüp denemek 
ister, o nedenle de ideal 11 dışında dizilişlere yer 
verir. 90 dakikalık mücadelelerde sık sık ve çok 
sayıda oyuncu değişikliğine gidilmesi de skoru 
çoğu zaman anlamsız hale getirir. Lakin geçen 
cuma oynanan maçın bazı farklı yanları vardı. 
Ankaragücü daha ilk yarıda ve oyuncu değişik-
likleri yapılmadan skoru 3-0’a getirdi. Neticede 
tabelaya bakmasak da kadrosunu büyük ölçüde 
revize eden Gençlerbirliği’nin henüz adaptasyo-
nu sağlamadığı ve ligin özellikle ilk haftalarında 
sıkıntı yaşayabileceği ortaya çıktı.

Ankaragücü’nü farklı skora taşıyan ise 
kadro iskeletini koruması ve usta ayaklara sahip 
olmasıydı. Yoksa futbol kalitesi ahım şahım de-
ğildi. Maçın ilk 10 dakikası Gençlerbirliği topa 
sahip olup rakip kaleyi zorlamaya çalışırken, 
sarı lacivertliler buldukları ilk pozisyonu Tolga 
Ciğerci’nin şutuyla gole çevirmeyi bildiler. 
Stelious Kitsiou, Efkan Bekiroğlu ve Christian 
Bassagog’un gollerinin her biri jeneriklikti.

Süper Lig ekiplerinden Kayserispor’u 3-1 
mağlup eden, Sivasspor ile 1-1 berabere kalan 
Ankaragücü, aynı ligde mücadele edeceği hem-
şehrisini de rahat geçince tribünlerde yüzler bir 
nebze olsun yeniden güldü. Süper Lig’e dönme 
hedefiyle umutlar tazelendi. Bu olumlu tabloya 
rağmen, namağlup tamamlanan hazırlık dönemi 
yanıltıcı olmamalı. Ankaragücü’nün şampiyon-
luğa ulaşabilmesi için ileride top tutup istasyon 
görevi yapacak, çabukluğa ve savaşçı kimliğe 
sahip, 15 ve üzerinde skor üretecek net bir gol-
cüye ihtiyacı var.

KAPTAN ALDI-Gençlerbirliği Kaptanı 
Yasin Güreler’e ikincilik kupasını TSYD 
Ankara Şubesi Yönetim Kurulu üyeleri 

Murat Gürgen ile Ali Kadıoğlu verdi. 

ÇAĞLA, FAS’TA İKİNCİ

Çağla 
Büyükakçay

Ersu Şaşma

ESRA YILDIZ BUGÜN RİNGDE
HABER MERKEZI- Paris 2024 Olimpiyat 

Oyunları’nda milli boksörümüz Esra Yıldız Kahra-
man yarı finalde için bugün ringde olacak.

Bronz madalyayı garantileyen sporcumuz yarı 
finalde bugün Tayvan’dan 1 numaralı seri başı Yu 
Ting Lin ile karşılaşacak.

Boksörümüz bugünkü müsbakayı aldığı takdir-
de finale çıkacak.

Esra 
Yıldız 

Kahraman

G.BİRLİĞİ’NDE ARTIK HATAYA YER YOK

FUTBOLCULARIN 
DİKKATLERİ ÇEKİLDİ

Teknik direktör Recep Karatepe, son antrenmanda futbolcularını uyardı

Cumartesi günü deplasmanda 
Kocaelispor ile oynayacak 

olan Gençlerbirliği çalışmalarına 
devam etti. Ankaragücü ile oyna-
nanan hazırlık maçında iyi görüntü 
vermeyen Gençlerbirliği futbolcuları 
son çalışmada teknik direktör Recep 
Karatepe tarafından dikkatleri yeni-
den çekildi. 

ZEMIN IYI DEĞIL
Bu arada Eryaman Stadı'nın 

Gençlerbirliği ile Ankaragücü arasın-
da oynanan TSYD Ankara Kupası 
maçındaki görüntüsü tedirginliğe yol açtı. 
Daha önce sık sık zemin probleminin ya-
şandığı stadın zeminin liglerin başlamasına 
1 hafta kala görüntüsü teknik heyeti korkut-
tu. Eryaman Stadı'nda yaklaşık 2.5 aydır 
karşılaşma oynanmıyordu.

EV SAHIBININ SEYIRCISI YOK
Kocaelispor, ligin 1. haftasında Kocaeli 

Stadyumu’nda oynanacak maç öncesi ta-
raftarlarına önemli bir duyuru yaptı. Geç-
tiğimiz sezon Sakaryaspor maçında ceza 
alan taraftarlar, Gençlerbirliği maçına bilet 
alamayacak.

AHMET ERTÜM

HABER MERKEZI- Anka-
ra Ticaret Odası (ATO) Yöne-
tim Kurulu Başkanı Gürsel 
Baran, Paris 2024 Olimpiyat 
Oyunları’nda Türkiye’yi atıcı-
lık spor dalında temsil eden 
ve gümüş madalya kazanan 
Milli Sporcu Yusuf Dikeç ve 
antrenörü Osman Erdinç 
Bilgili’yi konuk etti.

Ankara Ticaret Odası’nda 
gerçekleşen görüşmede ATO 
Başkanı Baran, 10 Metre 
Havalı Tabanca Karışık Ta-
kım müsabakasında Şevval 

Ilayda Tarhan ile birlikte ikin-
ci olan Milli Sporcu Yusuf 
Dikeç’i kutladı. “Paris 2024 
Olimpiyatlarından ülkemize 
gümüş madalya ile dönen 
sporcularımızla gurur duyu-
yoruz” dedi.

Gümüş madalyalı 
Yusuf Dikeç 
ATO'daydı

HABER MERKEZI- 
Romanya'da düzenlenen 20 
Yaş Altı Plaj Voleybolu Balkan 
Şampiyonası'nda Türkiye, er-
keklerde altın, kadınlarda gümüş 
madalya elde etti.

Türkiye Voleybol Federas-
yonundan yapılan açıklamaya 
göre, erkekler kategorisinde 

Ahmet Can Tür-Tuna İmdat ikili-
sinden oluşan milli takım, finalde 
Romanya 1 takımını 2-1 mağlup 
ederek Balkan şampiyonu oldu.

Kadınlar finalinde Romanya 
1 takımına 2-1 yenilen Ceylin 
Sayar-Su Şimdim ikilisinden olu-
şan milli takım ise şampiyonayı 
ikincilikle tamamladı.

PLAJ VOLEYBOLUNDA TÜRKIYE DAMGASI

FOMGET SIRBİSTAN’DA
HABER MERKEZI- Başkent'in 

Kadınlar Süper Ligi'ndeki tek 
temsilcisi Ankara Büyükşehir 
Belediyesi FOMGET takımı kamp 
için Sırbistan'a gitti. Başkent ekibi 
havayolu ile Sırbistan'ın Başkenti 
Belgrad’a  gitti.  

Başkent ekibi oradan karayoluy-
la Zlatibor’a geçecek. 16 Ağustos 
Cuma gününe kadar hazırlıklarını 
sürdürecek olan FOMGET  bu süre 
zarfında iki hazırlık maçı oynaya-
cak. Başkent ekibi, son hazırlık 
etabını Osmanlı Stadı’nda yapacağı 
çalışmalarla tamamlayacak.

KULAKLAR 
ÇEKILDI-

Gençlerbirliği 
futbolcularının 
son çalışmada 

dikkatleri 
çekildi

1. LİG MAÇLARI ŞİFRELİ 
KANALDAN YAYINLANACAK

HABER MERKEZI- Türkiye Fut-
bol Federasyonu’ndan yapılan açıkla-
maya göre Trendyol 1. Lig maçlarını 
sadece beIN Sports yayınlayacak.

TFF’nin konu hakkında yaptığı 
açıklamada Trendyol 1. Lig maçları-
nın yayıncı kanalı için şu ifadelere yer 
verildi: “Türkiye Futbol Federasyonu 
ve Digiturk arasında, önümüzdeki üç 
sezon boyunca Trendyol Süper Lig 
ve Trendyol 1. Lig’in beIN Sports’ta 
futbolseverlerle buluşması için yayın 
hakları anlaşması imzalandı. Riva 
Hasan Doğan Millî Takımlar Kamp ve 
Eğitim Tesisleri’nde düzenlenen imza 
töreniyle duyurulan anlaşma doğrultu-
sunda Digiturk, Trendyol Süper Lig ve 
Trendyol 1. Lig’in hem yurt içi hem de 
yurt dışı yayın haklarına 2027 yılına 
kadar sahip olmaya devam edecek ve 
9 Ağustos’ta başlayacak yeni sezo-
nun tüm maçları sadece beIN Sports 
ekranlarında yayınlanacak.”

Süper Lig maçları gibi 1. Lig kar-
şılaşmaları da beIN Sports’tan şifreli 
yayınlanacak.

Ankaragücü'nde 
santrafor mevkii 

için düşünülen isim Riad 
Bajic hazırlık maçlarından 
istenileni veremeyince 
santrafor arayışlarını iyice 
hızlandırıldı. Golcü bulun-
duğu takdirde Pazar günkü 
maçta yer alabilecek.

Riad Bajic, Kayserispor, 
Samsunspor ve Genç-
lerbirliği maçlarında gol 
yollarında etkisiz kalınca 
Ankaragücü yönetimi hare-
kete geçti.

Transfer yasağını kaldı-
ran ve daha önce anlaş-
tığı 6 oyuncuyu açıklayan 
Ankaragücü şimdi de harıl 
harıl santrafor arayışına 

başladı.
ARANILAN HATAY’DA 
MI?
Ankaragücü’nün, geçen 

sezon kiralık olarak Hatays-
por forması giyen, sezon 
sonunda Grasshoppers’a 
dönen forvet oyuncusu Re-
nat Dadashov ile anlaşma-
ya vardığı iddia edildi.

Ankaragücü Basın 
Sözcüsü Mehmet Şanal 
ise Renat Dadashov’un 
alternatiflerden biri olduğu, 
ancak henüz anlaşma 
olmadığını dile getirdi.

Pazar günkü Şanlıurfaspor maçına kadar

A.GÜCÜ SANTRAFOR PEŞİNDE
KAĞAN KARACEHENNEM

Renat Dadashov 

ANKARA- Filenin Sultanları 
Olimpiyatta, her türlü engellere 
karşın, ilk dört içine girerken yarı 
finale çıkma başarısını gösterdi. 
Paris Olimpiyatlarında Voleyoldaki 
Filenin Sultanları çeyrek finalinde  
fırtına gibi esti. Kadın Voleybol Ta-
kımımız Çin ile oynadığı maçı   3-2 

kazanarak madalya yolunda ilerle-
yeceğini bir kez daha gösterdi.

Karşılaşmanın ilk setininde iyi 
başlayan Filenin Sultanları oyunun 
sonlarına doğru devam ettireme-
dik. Bu sette 10 sayı kaydeden 
Vargas’ın gayreti de seti de kurtar-
maya yetmedi. Ilk seti 26 dakika 
içinde 25-23 kaybettik.

Ikinci sette sahneye bu kez Han-
de Baladın ve Meliha çıktı. Peşpeşe 
sayılar alan Kadın Voleybol Takımı-

mız  26 dakikalık seti 25- 21 önde 
kapattı ve durumu 1-1 yaptık.

Oyunun üçüncü setinde Hande 
ve Cansu sakat sakat oynadı. Bu 
sete canlı başlayan Filenin sultan-
ları 31 dakikalık seti de 26-24 önde 
kapattı ve durumu 2-1 yaptı..

Dördüncü sette başarımızı 
devam ettiremedik. Bu seti de 26 
dakikada 25-21 geride bitirdik. Final 
setinde  maçı 15-12’lik galibiyetle 
maçı 3-2 kazandı.

DOĞAN BULGUN

Filenin Sultanları zorlu maçta 3-2 galip ayrıldı

ÇiN’i YIKTIK

HAKLARI-Maçtan sonra sevinmek onların analarının ak sütü kadar haklarıydı


